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Fejlesztések

Elkészült az új gyalogút a temetőben
Elkészült a Vörösvári Temető 
új gyalogútja a 9–10. és 19–
20. parcellák között. A 262 
méter hosszú, 2,8 méter szé-
les, térköves sétány kétoldali 
szegélyezéssel, 10×20 cm-es 
beton térburkoló kőből épült 
meg.

Fetter Ádám polgármester és 
Cser András alpolgármester 
közösen járták be a megújult 
szakaszt, amely kulturál-
tabb, biztonságosabb és köny-
nyebben járható környezetet 
biztosít a temetőlátogatók 
– különösen az idősek és a 
mozgásukban korlátozottak 
– számára.

Kész a járda
Befejeződött a Nevelési Tanácsadó és a Virgonc 
Gyermekház (az egykori Muttnyánszky Ádám 
Szakiskola) előtti új járdaszakasz kiépítése a Rákó-
czi utcában.

A beruházás célja, hogy biztonságosabbá és kényel-
mesebbé tegye a gyalogosközlekedést az intézmé-
nyek környezetében – különösen a gyermekek és 
szülők számára, akik nap mint nap használják ezt 
az útvonalat.

Indulnak az útjavítások
A képviselő-testület május 29-i ülésén dön-
tött arról, hogy külső kivitelező bevonásával 
elindulhatnak a 2025. évi útjavítási mun-
kák. A nyár elején induló beruházás során 
közel harminc helyszínen, szilárd burkolatú 
utakon történnek majd javítások: kátyúk 
megszüntetése, burkolatszélek helyreállítása és egyes útszakaszok felületeinek 
szintezése is megvalósul.

A javítási lista több forrásból állt össze: figyelembe vették az éves úthibafelmérést, 
a közterület-felügyelők jelzéseit, a lakossági bejelentéseket, valamint a képviselők 
által megadott helyszíneket is. A Városgazda Kft. ezeket végigjárta, és szakmailag 
átnézte, mely úthibákat tud saját erőből megjavítani, és melyekhez kell külső kivi-
telező segítsége.

Fontos tudni, hogy a hibák egy része nem önkormányzati hatáskörbe tartozik. A 
csatornafedelek, aknafedlapok körüli beszakadások és más, közműhálózathoz kap-
csolódó hibák javításáról a szolgáltató DMRV Zrt. gondoskodik. Az önkormányzat 
minden esetben jelzi a problémát a közműcég felé, és szoros együttműködésre tö-
rekszik, hogy a munkálatok összehangoltan, lehetőség szerint egy ütemben történ-
jenek.

A kivitelezés várhatóan nyár elején kezdődik, a lakosságot a forgalomkorlátozások-
kal érintett szakaszokról folyamatosan tájékoztatjuk.

KEDVES OLVASÓK!

Jó vaskos lett a júniusi 
lapszám, 36 oldalt töltöttek 
meg a vörösvári témák, esemé-
nyek. Nem csoda.

Az önkormányzat háza táján zajlik az 
élet. Húsz-harminc napirenddel tart ülé-
seket a képviselő-testület, nagy léptékű 
beruházások tervei születnek meg. Olyan 
döntések ezek, amelyek nyomai évtizedek 
múltán is láthatók majd. Bővül a szakren-
delő, újjászületik a piactér, és a Gradus ovi 
felújításával kapcsolatos háttérmunka is 
zajlik már. Ezek mellett azonban más iz-
galmak is várhatók, időközi választás lesz 
ugyanis a 3-as körzetben a körzetes kép-
viselő lemondása miatt.

Ám nemcsak a közélet pezseg, hanem 
a kulturális élet is. Pedig tudjuk, hogy 
a Covid- járvány hatására átalakultak a 
kultúrafogyasztási szokásaink, az ott-
honi és digitális tartalomfogyasztás ha-
tározottan nagyobb teret kap, mint 2020 
előtt. Nehezebben mozdulunk ki otthon-
ról, és életünknek egyre nagyobb részét 
követeli az online jelenlét. A közösségi 
oldalakat görgetve az ember néha már 
úgy érzi, hogy lassan teljesen elvesztjük a 
kapcsolatot a fizikai világgal. Hogy elfe-
lejtünk élni.

Holott az életünk továbbra is ugyan-
azokban a dimenziókban zajlik: reggel 
biztonságot ad, amikor a padlót éri a tal-
punk, a nyári szellő simogatása jólesik a 
bőrünknek, a víz csobogása megnyugtat, 
és a napsütés jókedvre derít. Barátokra, 
közösségre, jó szomszédokra ugyanolyan 
szükségünk van továbbra is. Sőt talán na-
gyobb szükségünk van erre, mint eddig 
bármikor. A jelenlét, a szemkontaktus, a 
társasági élet lelki egészségünk feltételei.

Éppen ezért nagy öröm, hogy itt talán 
nem felejtettük el mindezt. Újra és újra 
alkalmat teremtünk a találkozásra, a ze-
nélésre, az ünneplésre, a játékra. Tánco-
lunk, májusfát állítunk és bontunk, éne-
kelünk, majálisozunk, tutajt húzunk, és 
még ha versengünk is, utána koccintunk 
és nevetünk. 

Tartsuk meg ezeket a jó szokásokat! Talál-
kozzunk nyáron is, nézzünk egymás sze-
mébe, így könnyebb lesz élni és ember-
nek maradni, bármilyen körülmények 
között.

Sólyom Ágnes
felelős szerkesztő
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A polgármesteri és alpolgármesteri 
fogadóórák nyári időpontjai
Dr. Fetter Ádám polgármester
Minden hónap utolsó hétfőjén 16:00-tól
Nyári időpontok: június 30., július 21., augusztus 25., 
szeptember 29.

Cser András alpolgármester
Minden hónap első keddjén 15:00-tól.
Nyári időpontok: június 3., július 1., augusztus 5., szep-
tember 2.

A részvétel előzetes időpontfoglaláshoz kötött, leg-
alább 24 órával a fogadóóra előtt (telefonon: +36 26 
330 233, e-mailben: info@pilisvorosvar.hu.) Kérjük, írják 
meg a nevüket, telefonszámukat és az egyeztetni kí-
vánt ügyet!

Igazgatási szünet 
a Polgármesteri Hivatalban
Ezúton tájékoztatjuk kedves ügyfeleinket, hogy Pilis-
vörösvár Város Önkormányzatának képviselő-testüle-
te a Közszolgálati tisztviselőkről szóló 2011. évi CXCIX. 
törvény 232. § (3) bekezdésében kapott felhatalmazás 
alapján és a képviselő-testület 15/2025. (I. 30.) Kt. sz. ha-
tározatában foglaltak szerint a Pilisvörösvári Polgármes-
teri Hivatal 2025. évi munkarendjében az alábbi napokra 
igazgatási szünetet rendelt el: 2025. július 28-tól augusz-
tus 1-ig (5 munkanap).

Az igazgatási szünetre az éves szabadságok kiadása és 
a költséghatékony működés érdekében van szükség. 

Az igazgatási szünet alatt a Pilisvörösvári Polgármeste-
ri Hivatal zárva tart, kizárólag halálesettel, temetéssel 
kapcsolatos anyakönyvi ügyeletet biztosítunk (részletek 
külön hirdetményben).

Megértésüket köszönjük.

Gergelyné Csurilla Erika
jegyző

Városi ruhagyűjtés a gyerekek és a rászorulók támogatására
Összesen 105 zsák ruha gyűlt össze a városi ruhagyűjtő akció során. A Művészetek Háza udvarán május 20-án reggel 7 és délután 
17 óra között adhatták le a vörösváriak a már nem használt, feleslegessé vált ruhadarabokat. Az önkormányzat által szervezett 
akció ezúttal is nagy érdeklődés mellett zajlott: egész nap érkeztek a pilisvörösváriak a leadni kívánt ruhászsákokkal. 

Az utóbbi két alkalommal a városi ruhagyűjtés az intézményi Sulizsák ruhagyűjtési programhoz kapcsolódott. A most összegyűlt 
105 zsákból 40 a Széchenyi utcai Óvodához jutott – ezt felhasználva, a Sulizsák program révén anyagi támogatásban részesül az 
intézmény –, a fennmaradó mennyiséget pedig a Magyar Máltai Szeretetszolgálat kapta meg.

A következő ruhagyűjtés időpontja 2025. szeptember 9., akkor ismét az iskola alapítványa részesül majd a támogatásból.

Anyakönyvi ügyelet 
a Polgármesteri Hivatalban
Tájékoztatom Pilisvörösvár város polgárait és minden 
kedves ügyfelünket, hogy a 2025. július 28-tól augusz-
tus 1-ig tartó igazgatási szünet ideje alatt halálesettel, 
temetéssel kapcsolatosan anyakönyvi ügyeletet tartunk 
az alábbi időpontban:
2025. július 30-án (szerda) 9 órától 10 óráig.

Az anyakönyvi ügyelet helye: Pilisvörösvári Polgármes-
teri Hivatal (Fő tér 1., földszint 3. számú iroda)

Temetéssel kapcsolatos ügyintézés helye: Pilisvörösvári 
Polgármesteri Hivatal (Fő tér 1., Műszaki osztály, föld-
szint)

A fent megjelölt időpontokon kívül a temetkezéssel 
kapcsolatos ügyintézésben a temetkezési szolgáltatók 
nyújtanak segítséget. 

Gergelyné Csurilla Erika
jegyző

Vörösvár-infó: több mint 90 kérdés

Május 20-án este rendhagyó módon, élő Facebook-közvetí-
tésben tartotta meg Pilisvörösvár első online városi fórumát 
Fetter Ádám polgármester és Cser András alpolgármester. A 
„Vörösvár- infó” névre keresztelt új sorozat célja, hogy a város-
vezetés közvetlenebb módon, online is elérhető legyen a lakos-
ság számára. Az első adás a tervezett egy óra helyett végül több 
mint két órán át tartott, és a lakosság részéről kiemelkedően 
nagy érdeklődés övezte: több mint 90 kérdés érkezett a nézőktől.

Fetter Ádám a fórum elején kiemelte: a közmeghallgatások és 
fogadóórák mellett ez az új platform lehetőséget teremt arra, 
hogy közvetlenebb módon, gyorsabban jusson el a hiteles infor-
máció a lakossághoz. A tervek szerint a Vörösvár-infó adásait 
körülbelül tízhetente ismétlik majd, minden alkalommal az ak-
tuális témák köré szervezve.
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Gyereknapi meglepetés
Május 23-án Fetter Ádám polgármester és Cser András alpolgármester különleges 
ajándékkal lepte meg településünk legkisebb lakóit: közel 1300 darab Pilisvörösvár 
logóval ellátott kulacsot adtak át az óvodákban, bölcsődében és az általános iskolák 
alsó tagozatán. A kulacsokkal nemcsak a gyereknap örömét szerették volna előrehoz-
ni, hanem egy környezettudatos, praktikus ajándékot is akartak adni, amely hosszú 
távon a gyerekek mindennapjait szolgálja.

Mit csinál egy gyerek általában egy játszóté-
ren? Nyüzsög, mászik, ugrál, futkos ide-oda, 
labdázik, hintázik, libikókázik, fogócskázik, 
egyszóval rengeteget mozog. De mit csinál-
hat ugyanott egy kerekesszékes gyerek?

Egy átlagos játszótér általában nem rendelkezik olyan eszköz-
zel, amit a kerekesszékkel élők használhatnának. Ám Pilis-
vörösváron márciustól szerencsére nekik is van lehetőségük a 
játszótéren játszani, ugyanis a Rákóczi utcai játszótérre az ön-
kormányzat jóvoltából kikerült egy speciális, kerekesszékkel is 
használható hinta. „Ez a fejlesztés túlmutat egy játszótéri esz-

köz elhelyezésén – célunk, hogy Pilisvörösváron minden gyer-
mek számára elérhető, befogadó közösségi terek jöjjenek létre. 
Fontos számunkra, hogy a mozgásukban korlátozott gyermekek 
is ugyanúgy átélhessék a játék örömét, és aktívan részt vehesse-
nek a közösségi életben” – nyilatkozta dr. Fetter Ádám polgár-
mester a hinta átadása kapcsán.

A hinta talán legnagyobb rajongója a pilisvörösvári Peller Szil-
veszter Emánuel és anyukája, Korycki Nóra, akik – ha csak te-
hetik – a Rákóczi utca felé veszik az irányt. „Amikor először 
hallottunk a speciális hinta tervéről, nagyon izgatottak lettünk, 
mivel még sehol nem volt lehetőségünk hasonló eszköz kipró-
bálására. Kisfiam onnantól kezdve minden reggel megkérdezte, 
mennyit kell még aludni. Hatalmas öröm látni a boldogságot az 
arcán, hogy most már ő is tud játszótérre járni, és biztos vagyok 
abban, hogy ezzel az érzéssel nincsen egyedül” – meséli Nóra.

Magyarországon az első ilyen hintát 2014 júniusában adták át 
a nagyközönségnek a Margitszigeten, és szerencsére az ország-
ban egyre több helyen található hasonló speciális játékeszköz, 
amely a mozgásukban korlátozott gyerekek számára is esélyt ad 
a biztonságos játékra. Nóra szerint nagyon egyszerű a használa-
ta elektromos kerekesszékkel is, és teljes biztonságérzetet nyújt 
játék közben. Azt is hozzátette, hogy Pilisvörösvár nagyon jó 
úton halad az akadálymentesítés terén, hiszen egyre több olyan 
felújítás valósul meg, amely megkönnyíti a kerekesszékkel köz-
lekedők dolgát, mint például a nemrégiben felújított Templom 
téri járdák akadálymentesített padkái, vagy a folyamatosan 
épülő új járdák. Ha a szabálytalanul parkoló autókat nem kelle-
ne kerülgetni, akkor teljes biztonsággal lehetne kerekesszékkel 
(vagy babakocsival) közlekedni Pilisvörösváron.

A történethez hozzátartozik, hogy nemrég a hinta elromlott, 
mivel ismeretlenek nem rendeltetésszerűen használták azt, így 
a tönkretett alkatrészek helyére újakat kellett rendelni, és ezek 
megérkezése sajnos több hétbe telt. Nem sokkal lapzárta előtt 
érkezett a hír, hogy a hinta megjavult, így ismét örömet tud 
okozni a kerekesszékes gyerekeknek.

Az önkormányzat nyomatékosan kéri a pilisvörösvári gyerme-
keket, fiatalokat és a szülőket, hogy segítsenek megóvni ezt a 
speciális eszközt, azaz a hintát csak azok használják, akiknek 
valóban szükségük van rá!

GZs

Speciális hinta 
a Rákóczi utcai játszótéren

Peller Szilveszter Emánuel, 
fotó: Korycki Nóra
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Interjú dr. Fetter Ádám polgármesterrel

• Lassan körvonalazódnak a ravatalozó felújításának 
tervei. Idén kicserélték a halotthűtőket, milyen további 
munkálatokra adott megrendelést az önkormányzat?
Így van, nyár elején városi büdzséből kicseréltük a két régi és el-
használódott halotthűtőt, most pedig egy komolyabb fába vág-
tuk fejszénket, és kompletten felújítjuk a ravatalozót a vörösvári 
temetőben. Éppen a mai napon (június 16. – a szerk.) mentek ki 
a műszaki osztály kollégái bejárásra és egyeztetni a helyszínre a 
lehetséges tervezőjelöltekkel.

A ravatalozó felújítása során két ütemben teljesen megújul az 
épület szerkezete, belső kialakítása és műszaki paraméterei. 
Kialakítjuk az akadálymentes megközelítést, korszerűsítjük a 
gépészeti és épületvillamossági rendszereket, valamint új, tar-
tós és könnyen karbantartható burkolatokat kap az épület. A 
tervezés során fontos szempont a költséghatékonyság és az esz-
tétikus, méltó környezet biztosítása.

• Most még a tervek készítése előtt vagyunk. Látszik 
már, hogy mennyibe fog kerülni az elképzelések megva-
lósítása?
Mivel még a tervezési fázisban vagyunk, így csak saccolni lehet, 
de biztosan sok tízmillió forintos beruházás lesz a ravatalozó 
teljes felújítása. A cél, hogy a rendelkezésre álló keretből a le-
hető legjobb minőségben, méltó módon újuljon meg az épület, 
100%-ban önkormányzati forrásból.

• Sok szó esett már némelyik TOP Plusz pályázatról, 
most egy következő is elindulni látszik: a Gradus Óvoda 
felújítása. A tetőcsere már rég várat magára, milyen fej-
lesztések fognak még megvalósulni?
A májusi testületi ülésen a tervek ismeretében döntöttünk a 
közbeszerzési eljárás elindításáról. A felújítás során sor kerül 
a tetőszerkezet teljes megújítására, a nyílászárók cseréjére, a 
padlásfödém hőszigetelésére, valamint az épület akadálymen-
tesítésére is. Ez utóbbi részeként új bejárati ajtó, akadálymentes 
mosdó és tájékozódást segítő feliratok is készülnek.

• Erre mennyi pénzt nyert a város, és kell-e hozzátenni 
önerőt?
A felújítás becsült költsége bruttó 121,5 millió forint, amelyből 
116,7 millió forint pályázati támogatás, a fennmaradó közel 4,8 
millió forintot pedig az önkormányzat biztosítja. 

• Milyen ütemezésre lehet számítani?
A közbeszerzési folyamat hónapokat vesz igénybe, célunk, hogy 
a 2026-os óvodai tanévkezdésig minden elkészüljön.

• Májusban két képviselő is lemondott a mandátumáról. 
Önt váratlanul érte a döntésük? Ősszel még mindketten 
polgármester úrral egy frakcióban kezdték a munkát…

A május 29-i testületi ülésen jelentet-
te be lemondását Horváth Brigitta és 
Fodor- Kiss Zsuzsanna, akik korábban 
az engem is jelölő Egységben Vörös-
várért Egyesület színeiben kezdték 
meg munkájukat. Fontos előzmény, 
hogy januárban – szintén testületi ülé-
sen – bejelentették függetlenedésüket, 
amelyről előzetesen sem engem, sem 
az egyesületet nem tájékoztatták.

Meggyőződésem, hogy az önkormányzati munkában nem a po-
litikai háttér a legfontosabb, hanem a város iránti elkötelezett-
ség, a felelősségteljes gondolkodás és az alázat. Amíg egy képvi-
selő Pilisvörösvár fejlődéséért és lakóinak érdekében dolgozik, 
számomra másodlagos, milyen szervezet áll mögötte.

A lemondásokat nem kívánom kommentálni, ezek a saját dönté-
seik, amelyekért maguk viselik a felelősséget. 

Korábban beszéltünk arról, hogy ebben a ciklusban több 
frakció egyetértése vagy legalábbis együttműködése 
szükséges a döntések meghozatalához. Mit gondol, ezek 
a fejlemények most változtatnak valamit a helyzeten?

Ahogy azt korábban is elmondtam, a városvezetés számára 
mindig azokkal a képviselőkkel való együttműködés a leghaté-
konyabb, akik nyitottak a párbeszédre, kérdeznek, javaslatokat 
tesznek, és valódi közös gondolkodásra törekszenek. Az érdemi 
munkát és a konstruktív hozzáállást nagyra értékeljük. Nem 
a politikai haszonszerzés, hanem Pilisvörösvár fejlődése kell 
hogy mindenki számára elsődleges cél legyen.

Úgy gondolom, a választások eredménye is egyértelmű vissza-
jelzés volt: a lakosság nem díjazza az öncélú politikai konflik-
tusokat, mert ezek végső soron a város közösségét hozzák hát-
rányos helyzetbe. A képviselő-testületnek egy olyan térnek kell 
lennie, ahol szakmai alapú viták zajlanak. Az ideális persze az 
lenne, ha minden döntés konszenzussal, akár 12 igen szavazat-
tal születne, de tisztában vagyunk vele, hogy ez nem minden 
esetben reális.

• Módosított a képviselő-testület az utcanévtáblák és a 
házszámok kihelyezésről szóló rendeleten. Mi indokolta 
a változtatást?
A módosítást az indokolta, hogy sok helyen hiányoztak vagy 
nem megfelelően voltak kihelyezve az utcanévtáblák és házszá-
mok, ami nemcsak a tájékozódást nehezítette, hanem a mentők, 
tűzoltók munkáját is akadályozhatta. A cél az volt, hogy egyér-
telmű, jól követhető szabályok alapján egységesebb és átlátha-
tóbb rendszert alakítsunk ki. Emellett a házszámokra vonatko-
zó előírásokat is pontosítottuk, hogy könnyebben kezelhetők 
legyenek a többlakásos, többépületes ingatlanok.

Ravatalozó, Gradus, 
lemondások

Önkormányzat
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• Mit vállal az önkormányzat, és mi az a feladat, ami 
a lakosságra vár?
Az utcanévtáblák pótlásáról és egységes kihelyezéséről az 
önkormányzat gondoskodik, ez közös érdekünk a jobb tájé-
kozódás és a gyors segítségnyújtás érdekében. A házszám-
tábla kihelyezése viszont továbbra is az ingatlantulajdonos 
feladata, és szeretném kérni, hogy mindenki figyeljen erre. 
A Vörösvári Újságot kézbesítő cég is jelezte, hogy sok hely-
re azért nem jut el az újság, mert nincs kinn házszám vagy 
postaláda. Ezek hiánya nemcsak a kézbesítést, hanem a 
mentők, tűzoltók, rendőrök munkáját is nehezíti.

• Most nyár elején vagyunk, mi várható a következő 
időszakban? Mivel fog foglalkozni az önkormányzat?
Természetesen nem lesz eseménytelen a nyár, sőt fejleszté-
sek és kulturális programok terén is igen mozgalmas idő-
szak elé nézünk. A Művészetek Háza vezetésével napi kap-
csolatban állunk, örömteli visszajelzések érkeznek a már 
lezajlott rendezvényekről, és folyamatosan formálódnak az 
új tervek is. Jelenleg a Vörösvári Napok beléptetési rendsze-
rének újragondolásán dolgozunk: ami biztos, hogy a vörös-
vári lakosok továbbra is térítésmentesen vehetnek részt a 
programokon, koncerteken, ugyanakkor célunk, hogy kul-
turáltabb, kényelmesebb megoldást találjunk a karszalagok 
kiosztására, elkerülve a tűző napon való sorban állást.

A műszaki fejlesztések tekintetében is sűrű időszak követ-
kezik: a TOP Plusz pályázataink zöme mostanra a kivitele-
zés vagy az engedélyezés szakaszába lépett. Amennyiben 
minden a tervek szerint halad, jövő nyárra elkészül a Har-
csa, az Egressy Béni, a Csuka és a Dózsa György utca teljes 
felújítása. A tanuszoda építése szintén a végső engedélyezé-
si fázisban van, már kívülről is jól látszik a haladás, érdemes 
arra sétálni vagy kerékpározni. Elkészült a Rákóczi utcai 
járdaszakasz és a temetőben lévő új gyalogút is, és mire e 
sorokat olvassák, várhatóan a Fácán utcai gyalogút kivitele-
zése is lezárul. Emellett városszerte mintegy 30 helyszínen 
indul útjavítás, kátyúzás is.

Sólyom Á.

Harminc év közszolgálati munkaviszony után idén au-
gusztusban nyugdíjba vonul városunk jegyzője. Gergely-
né Csurilla Erika 2006 óta dolgozik Pilisvörösváron, a 
közigazgatás több területén is működött, dolgozott. A 
polgármesteri hivatalban a hatósági csoportot és az igaz-
gatási osztályt vezette, 2014-től aljegyzője, 2022-től pedig 
jegyzője lett a városnak. Június közepétől felmentését töl-
ti, a májusi volt az utolsó képviselő-testületi ülés, amelyen 
jegyzői minőségében vett részt, ezért dr. Fetter Ádám pol-
gármester a képviselő-testület nevében megköszönte év-
tizedeken át végzett köztisztviselői munkáját.

A jegyzői állás megüresedése miatt még a nyár előtt vár-
ható, hogy pályázatot írnak ki a polgármesteri hivatal 
vezetői pozíciójára.

Lemondott két önkormányzati 
képviselő
A képviselő-testület májusi ülésén két képviselő is bejelen-
tette lemondását. Először dr. Horváth Brigitta, az Ügyrendi 
és Kulturális Bizottság elnöke közölte döntését, miszerint 
június 1-jei hatállyal lemond képviselői mandátumáról és 
bizottsági tagságáról. A tanácskozás végén pedig Fodor-Kiss 
Zsuzsanna képviselő is szót kért, és bejelentette lemondását.

Eredetileg mindkét képviselőt az Egységben Vörösvárért 
Egyesület színeiben választották meg, de januárban mind-
ketten kiléptek az EVE frakciójából. Dr. Horváth Brigitta 
az EVE kompenzációs listájáról jutott be a testületbe, így az 
őt jelölő szervezet megjelölheti, hogy a listáján szereplő sze-
mélyek közül kit delegál a testületbe a lemondott képviselő 
helyére. Fodor-Kiss Zsuzsanna pedig a 3-as számú egyéni 
választókerületben nyert mandátumot, így lemondása miatt 
időközi választást kell tartani. A választást a Helyi Választási 
Bizottság fogja kitűzni a jogszabály szerint június 1-jétől szá-
molva 120 napon belül – tudtuk meg Gergelyné Csurilla Eri-
ka jegyzőtől. Szeptember végéig tehát időközi választás vár-
ható a pilisvörösvári 3-as választókerület képviselői helyéért.
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Önkormányzati ülés májusban

Piactervek újragondolva
Elsőként mindjárt a TOP Plusz forrásból átépítendő Széchenyi 
utcai piac terveit fogadták el (81/2025. határozat, 12 igen). Az 
ülésen jelen volt a Pagony Táj- és Kertépítész Kft. ügyvezetője, 
aki bemutatta az újragondolt terveket. Az ügy előzménye az 
volt, hogy a képviselők többsége nem fogadta el a márciusi ülé-
sen bemutatott terveket, ezután többkörös egyeztetés kezdődött, 
ahol a képviselők elképzeléseit beleépítve gondolták újra a piac-
terveket. Az elfogadott modell szerint egy parkos, fásított, még-
is a piacot a központba helyező vázlat született meg, amely így 
már az engedélyeztetés fázisába léphet.

Óvodavezető-választás
A második napirendi pont keretein belül megválasztották a kö-
vetkező öt évre a Pilisvörösvári Német Nemzetiségi Óvoda veze-
tőjét. Mint ismert, a képviselő-testület dönt az óvodavezető sze-
mélyéről, a pozíciót 5 évente kell megpályáztatni. Március 31-ig 
két pályázat érkezett be: a regnáló igazgatóé, Kissné Répási Ani-
kóé, valamint Tallér Johannáé, aki korábban több mint 22 éven 
keresztül dolgozott a Rákóczi utcai tagóvodában, közel 6 éven 
át vezetőhelyettesként is. Az ülést megelőző kedden az Ügyrendi 
és Kulturális Bizottság 6 jelen lévő tagja a titkos szavazáson 3-3 
arányban voksolt a két jelöltre, így különösen felfokozott vára-
kozás övezte a csütörtöki döntést. A két pályázót a testület meg-
hallgatta, végül szintén titkos szavazáson 7-5 arányban Tallér 
Johannát támogatta, így új vezetőt köszönthetünk július 2-tól a 
Pilisvörösvári Német Nemzetiségi Óvoda élén (82/2025. határo-
zat, 7 igen, 5 nem). Kissné Répási Anikónak a képviselő-testület 
megköszönte az elmúlt évek áldozatos munkáját.

A tűzoltóság tervei
Ezután tárgyalták és támogatták a Pilisvörösvári Önkéntes Tűz-
oltó Egyesület új vezetősége által felvázolt terveket (84/2025. 
határozat, 12 igen). Mint ismert, január 1-jétől az egyesület veze-
tője és parancsnoka Schuck Ádám lett, aki szerette volna a kép-
viselő-testület előtt személyesen ismertetni a terveket és célki-
tűzéseket. Az új vezetés célja, hogy korszerűbb felszerelésekkel 
és fiatalabb tagsággal növelje az egyesület hatékonyságát és 
hosszú távú működését. Terveik között szerepel új fecskendők 
beszerzése, a régi, elöregedett járművek leváltása, valamint egy 
új tűzoltólaktanya építésének előkészítése. Fontos számukra a 
városi rendezvényeken való aktívabb jelenlét és a lakosság bizal-
mának elnyerése. Emellett az önkormányzattal együttműköd-
ve a meglévő épület energiahatékonyságát is javítani szeretnék 
klímaberendezés és válaszfal kialakításával.

Ezt követően a polgármester rövid szünetet rendelt el. A képvi-
selők visszatérését követően Fetter Ádám köszöntötte Gergely-
né Csurilla Erika jegyzőt, és a képviselő-testület nevében egy 
virágcsokrot nyújtott át neki, elismerve hosszú évtizedeken át 
végzett köztisztviselői munkáját. A megható pillanat különle-
ges jelentőséggel bírt, hiszen ez volt az utolsó testületi ülés, ame-

lyen Gergelyné Csurilla Erika nyugdíjba vonulása előtt jegyzői 
minőségében vett részt.

Beszámoló a szociális és gyermekvédelmi 
feladatokról
Ezután elfogadták az önkormányzat szociális feladatainak ellá-
tásáról szóló 2024-es beszámolót (85/2025. határozat, 12 igen), 
melyből kiderül, hogy tavaly Pilisvörösvár összesen több mint 
27 millió forintot fordított szociális ellátásokra, amelyből 2175 
fő részesült. A legnagyobb tételt a képviselő-testület által bizto-
sított, 70 év felettieknek szóló ajándékutalvány jelentette, több 
mint 20 millió forint értékben. A Szociális és Egészségügyi Bi-
zottság 75 fő számára nyújtott rendkívüli települési támogatást, 
míg a jegyző lakhatási és gyógyszertámogatást állapított meg 
összesen 34 fő részére. A polgármester krízissegélyt nyújtott, és 
köztemetés is történt, összesen 5 esetben.

A napirendi pont elfogadása után dr. Horváth Brigitta, az Ügy-
rendi és Kulturális Bizottság elnöke, önkormányzati képviselő 
bejelentette lemondását a bizottsági és képviselői tisztségeiről, 
június 1-i hatállyal.

Elfogadták a gyermekvédelmi feladatok ellátásáról szóló, tava-
lyi évre vonatkozó jegyzői beszámolót is (86/2025. határozat, 12 
igen). 2024-ben Pilisvörösvár Város Önkormányzata összesen 
több mint hárommillió forintot fordított gyermekvédelmi ellá-
tásokra, amelyből 181 gyermek és 119 család részesült. A támo-
gatások között szerepelt a rendszeres gyermekvédelmi kedvez-
ményhez kapcsolódó pénzbeli juttatás, a rendkívüli települési 
támogatás, valamint a születési és természetbeni születési tá-
mogatás is. A legnagyobb tétel a születési támogatás volt, amely 
több mint 1,7 millió forintba került, és 73 gyermek kapta meg. A 
rendszeres gyermekvédelmi ellátások költségeit az állam teljes 
egészében megtéríti az önkormányzat számára.

Üdvözlőtáblák, orvosi helyettesítés, 
piacüzemeltetés
Hatodik napirendi pontként a képviselők többsége nem támo-
gatta új, látogatókat üdvözlő táblák kihelyezését. A régi, elöre-
gedett, fából készült táblák pótlására született javaslat célja volt, 
hogy korszerű, kétoldalas, színes táblák üdvözöljék a városba ér-
kezőket és búcsúzzanak a távozóktól.

Elfogadták a IV-es számú háziorvosi körzetben indokolttá vált 
tartós helyettesítést (87/2025. határozat, 12 igen). Dr. Pálfy Ad-
rienn háziorvos június 1-től szülési szabadságra megy, ezért a 
körzet betegeit átmenetileg dr. Kupán Terézia látja el. A helyet-
tesítés idejére módosul a rendelési idő is: szerdánként 7:00–
11:00 helyett 12:00–16:00 óra között lesz rendelés, hogy Kupán 
doktornő minden nap személyesen fogadhassa a pácienseket.

A nyolcadik napirendi pont keretében a képviselő-testület 10%-
os emelést határozott meg a Platz termelői piac üzemeltetési 
díjára (88/2025. határozat, 12 igen). Az önkormányzat minden 

Május 29-én teljes létszámmal, 12 fővel vette kezdetét a tanácskozás a Városhá-
zán. Legutóbb április 17-én ült össze a testület, az azóta eltelt időszakban számos 
téma terítékre került, így 28 napirendi pontot tárgyaltak most a képviselők. A 
hallgatóság sorai szinte kivétel nélkül megteltek, nagy érdeklődés övezte az ülés 
első napirendjeit.
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évben felülvizsgálja a piacüzemeltetési díj mértékét. Mivel a 
tavalyi évben kedvezményesnek mondható emelés történt, így 
idén indokolttá vált az infláció feletti emelés. A jóváhagyott 
10%-os plusz a gyakorlatban havonta 11 500 forint többletet je-
lent.

Kuratóriumi tagság
A testület döntött a Kulturális Alapítvány a Pilisvörösváron Élő 
Német Nemzetiségért elnevezésű közalapítvány kuratóriumi 
tagjainak és elnökének kinevezéséről (89/2025. határozat, 12 
igen). Az önkormányzat által a ’90-es évek közepén létrehozott 
alapítvány célja a helyi német nemzetiségi kultúra támogatá-
sa, valamint a németországi kulturális kapcsolatok erősítése. A 
testület 2021-ben kezdeményezte az alapítvány újraindítását, a 
kuratórium és az elnök kinevezését a Budapest Környéki Tör-
vényszék 2022-ben hagyta jóvá hároméves időtartamra. Mivel 
ezek a megbízatások február 22-én lejártak, az alapító önkor-
mányzatnak új kinevezésekről kellett dönteni.

A testület ismét Müller Márton, Spanberger Zsolt és Zsámboki 
Szabolcs személyét jelölte kuratóriumi tagnak. A német nem-
zetiségi önkormányzat négy főt delegált Pellerné Kreiszl Anita, 
Sax Ibolya, Szabóné Bogár Erika és Ziegler István személyében. 
A kuratóriumi tagok egyeztetése alapján Sax Ibolya kapott je-
lölést az alapítvány elnöki posztjára, amit a képviselő-testület 
egyhangúlag megszavazott.

Helyiség a Vöröskeresztnek
A testület további 6 hónapra meghosszabbította a Magyar Vö-
röskereszt Pest Megyei Szervezetének bérleti díjfizetés alóli 
mentességét a Puskin utca 10/A szám alatti, önkormányzati 
tulajdonú helyiségre vonatkozóan (90/2025. határozat, 9 igen, 
3 nem). Az érintett ingatlan 26,23 m² alapterületű, és jelenleg is 
elsősorban az Ukrajnából érkező menekültek számára gyűjtött 
adományok – élelmiszerek, higiéniai cikkek, ruhaneműk – tá-
rolására szolgál.

A ravatalozó felújítása
11. napirendi pontként tárgyalták a Pilisvörösvári Köztemető 
ravatalozóépületének átalakítására vonatkozó tervező kivá-
lasztásának ügyét (91/2025. határozat, 12 igen). A ravatalozó 
épülete műszaki állapotát és elrendezését tekintve elavult, így 
a halotthűtő cseréjét követően időszerűvé vált a teljes belső tér 
újragondolása, az akadálymentesítés megvalósítása, valamint 
a szertartások zavartalan lebonyolításához szükséges térkap-
csolatok kialakítása. Igényként jelent meg az eredeti építészeti 
állapot visszaállítása, a későbbi hozzáépítések bontása, szükség 
szerint új helyiségek kialakítása, valamint a ravatalozó előtti tér 
részleges lefedése az eső elleni védelem céljából.

A testület korábban már elfogadta a tervezési programot, ennek 
alapján 2025 tavaszán beszerzési eljárás indult, amelyre hét ter-
vező kapott meghívást. Az eljárásra csupán egy ajánlat érkezett, 
amely önmagában nem elegendő a munka valós piaci értékének 
meghatározásához, ezért az eljárást eredménytelennek nyilvá-
nították. A képviselő-testület döntése értelmében új eljárást ír-
tak ki, immár nyílt és szélesebb körű, meghívásos formában is, 
további tervezők bevonásával. A ravatalozó épületének végleges 
tervei a koncepciótervek és a későbbi egyeztetések (ideértve az 
egyházi szereplőket is) alapján készülnek majd el.

Szennyvízvezeték tulajdonba vétele
A képviselők jóváhagyták a Diófa utcában kiépült, 85,5 méter 
hosszú szennyvízvezeték térítésmentes önkormányzati tulaj-

donba vételét (92/2025. határozat, 11 igen). A vezeték megépíté-
se 2023-ban engedélyezett tervek alapján, tavaly decemberben 
fejeződött be, a szükséges vízjogi engedélyeket a hatóságok ki-
adták. A hálózat üzemeltetését a DMRV veszi át a meglévő bér-
leti-üzemeltetési szerződés szerint. A vagyonátadás lezárulta 
után az érintett ingatlantulajdonosok számára lehetővé válik a 
csatornahálózatra történő rákötés.

A Gradus Tagóvoda felújítása
A képviselő-testület jóváhagyta a közbeszerzési eljárás elindítá-
sát a Gradus Tagóvoda felújítására a TOP Plusz pályázat kereté-
ben (93/2025. határozat, 9 igen, 2 nem, 1 tartózkodás). A beru-
házás részeként sor kerül a tető teljes felújítására, nyílászárók 
cseréjére, a padlásfödém hőszigetelésére, valamint akadálymen-
tesítési munkákra is – például új bejárati ajtóra, akadálymentes 
mosdóra és tájékozódást segítő feliratokra. A felújítás becsült 
költsége bruttó 121,5 millió forint, amelyből 116,7 millió forint 
pályázati támogatás, a fennmaradó közel 4,8 millió forintot pe-
dig az önkormányzat biztosítja. A kivitelezési szerződés akkor 
lép hatályba, ha a pályázati előleg összege az önkormányzat 
számláján rendelkezésre áll.

14. pontként egyhangúlag jóváhagyták a 2025. évi közbeszerzé-
si terv módosítását, amely kiegészült a Gradus Tagóvoda felújí-
tásához kapcsolódó építési beruházással (94/2025. határozat, 
12 igen). A módosításra azért volt szükség, mert a beruházás 
értéke eléri a közbeszerzési értékhatárt, így a kivitelezés csak 
közbeszerzési eljárás lefolytatásával valósulhat meg.

Csapadékvíz-elvezetés
Ezt követően a képviselő-testület jóváhagyta a TOP Plusz „Élhe-
tő települések” pályázathoz kapcsolódó tervezési szerződés és a 
csapadékvíz-elvezetés nyomvonalának módosítását (95/2025. 
határozat, 10 igen, 2 tartózkodás). A döntésre azért volt szük-
ség, mert a korábban tervezett nyomvonal – a Táncsics utca alatt 
– több műszaki akadályba ütközött, és megvalósítása jelentős 
többletköltséggel járt volna, akár 100 millió forintot is meghala-
dóan. A módosított nyomvonal a már meglévő csapadékvíz-át-
eresz felújításával biztosítja a víz elvezetését a Nagy-tóba, így a 
beruházás költséghatékonyabban és műszaki szempontból is 
biztonságosabban valósítható meg. A projekt része marad a tó 
partvédelmének kialakítása, valamint a környező utcák vízel-
vezetésének fejlesztése.

16. napirendként támogatták a Hősök tere csapadékvíz-elveze-
tésének javítására új rácsos áteresz építését (96/2025. határozat, 
9 igen, 1 nem, 2 tartózkodás), hogy a környező utcákból érkező 
nagy mennyiségű esővizet biztonságosan elvezesse, még heves 
zivatarok idején is. A jelenlegi keresztrács nem bírja a terhelést, 
így a víz gyakran a 10-es főúton keresztül folyik, veszélyeztetve 
az autósokat és gyalogosokat egyaránt. A munkát a legkedve-
zőbb ajánlatot adó NADI Építő és Szolgáltató Kft. végzi el, bruttó 
5,9 millió forintos áron.

Esélyegyenlőségi program
Vita nélkül fogadták el a 2022-ben jóváhagyott Helyi Esély-
egyenlőségi Program Intézkedési Tervének felülvizsgálatát 
(97/2025. határozat, 12 igen). A jogszabályi előírásoknak meg-
felelően kétévente kötelező az intézkedések áttekintése és szük-
ség esetén módosítása. A felülvizsgálat során értékelték a te-
lepülésen élő hátrányos helyzetű csoportok – például a romák, 
a nők, az idősek, a gyermekek és a fogyatékkal élők – aktuális 
helyzetét és igényeit.
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Telek bérbeadása, vagyonrendelet
Támogatták, hogy a Nagyvárad utca 22. szám alatti önkor-
mányzati ingatlan bérleti jogát nyílt pályázat keretében meg-
hirdeti a város (98/2025. határozat, 9 igen, 1 nem, 2 tartózko-
dás). Az üres, közmű nélküli, 509 m²-es területet egyelőre 1 év 
határozott időre lehet bérbe venni. A pályázatok benyújtására 
június 2. és június 30. között van lehetőség, az induló bérleti díj 
25 000 Ft/hó.

Ezt követően elfogadták az önkormányzat vagyonáról szóló 
rendelet módosítását (15/2025. rendelet). A módosítás célja a 
nyilvántartás pontosítása, a jogszabályi besorolások helyesbí-
tése és a vagyonkataszteri vizsgálat során feltárt hibák javítása 
volt. Emellett a testület támogatta, hogy a 4923 hrsz.-ú, jelenleg 
állami tulajdonú ingatlan önkormányzati tulajdonba kerül-
jön, és felhatalmazást adott a szükséges kérelem benyújtására 
(100/2025. határozat, 9 igen, 1 nem, 2 tartózkodás).

Horgászhelyek szabályozása
Elfogadták a közterületek használatáról szóló önkormányzati 
rendelet módosítását, amely a horgászhelyek szabályozását egy-
ségesíti és pontos műszaki előírásokat vezet be a tavak környe-
zetében elhelyezett bódék és stégek vonatkozásában (16/2025. 
rendelet). A módosítás célja a védett természeti terület megóvá-
sa, az egységes településkép kialakítása, valamint a tulajdonosi 
kötelezettségek egyértelmű rögzítése. A rendelet egyúttal új 
szabályokat tartalmaz a közterület rendjének védelmére, pél-
dául tiltja a kandeláberekre történő ragasztást és a közlekedést 
akadályozó tárgyak kihelyezését is.

A képviselő-testület elfogadta a műszaki ellenőr és a tervellenőr 
kiválasztásáról szóló javaslatot a TOP Plusz „Helyi egészségügyi 
és szociális infrastruktúra fejlesztése” projekt keretében, amely 
a Napos Oldal Szociális Otthonban értelmi fogyatékosok szá-
mára épülő új létesítményhez kapcsolódik (101/2025. határozat, 
12 igen, 102/2025. határozat, 12 igen). A műszaki ellenőri fel-
adatokat a NEGA 97 Zrt., a tervellenőrzést a Böröczffy Mérnöki 
Iroda végzi majd.

Utcanévtáblák, házszámok
Módosították a közterület- és városrésznevek, valamint a ház-
számozás szabályait rögzítő helyi rendeletet (17/2025. rendelet). 
Az új szabályozás kevesebb, de jól látható utcanévtáblát ír elő, 
figyelembe véve a tájékozódást és a költséghatékonyságot is. A 
rendelet egyértelműsíti, hogy a házszámtáblák beszerzése és 
pótlása az ingatlantulajdonos feladata.

Energiabeszerzés, versenyképes járások
A testület döntése alapján Pilisvörösvár 2023 után ismét csat-
lakozik a központi energiabeszerzési rendszerhez (105/2025. 
határozat, 12 igen). A központosított közbeszerzési eljárás kere-
tében két évre fix áron, előre tervezhető feltételekkel vásárolhat 
az önkormányzat áramot és földgázt több mint 130 fogyasztási 
helyre. A szerződés-előkészítés már most elindult, figyelembe 
véve a fejlesztésekből adódó fogyasztásnövekedést is.

A képviselők felhatalmazták a polgármestert, hogy benyújtsa 
a Versenyképes Járások Programban Pilisvörösvár támogatási 
igényét (106/2025. határozat, 12 igen). A járási fejlesztési fórum 
és a miniszter az „Élhető Pilisvörösvári Járás” néven futó „A” op-
ciót – multifunkciós jármű beszerzését – támogatta.

Kátyúzás
Jóváhagyták, hogy az önkormányzat szerződést kössön a Nadi 
Építő Kft.-vel a belterületi, szilárd burkolatú utak tavaszi kátyú-
zási munkáinak elvégzésére (108/2025. határozat, 12 igen). A 
közterület-felügyelet és a lakossági bejelentések alapján készült 
úthibajegyzék alapján május 21-én indult el az ajánlatkérési el-
járás. A legkedvezőbb árajánlatot a Nadi Építő Kft. nyújtotta be 
bruttó 5 566 410 Ft áron.

Elfogadták a közbeszerzési szabályzat módosítását, amely a 
dokumentálás rendjét pontosító új bekezdéssel egészült ki 
(109/2025. határozat, 12 igen). A változtatásra a „Helyi humán 
fejlesztések” pályázathoz kapcsolódó hiánypótlás miatt, a köz-
beszerzési tanácsadó javaslatára volt szükség. A döntés halaszt-
hatatlan volt, mivel a hiánypótlási határidő nem tette lehetővé a 
júniusi ülésre való áttételt.

Döntöttek a Réthy Zoltán-díjakról
Végül, de nem utolsósorban a testület döntött az idei Dr. Réthy 
Zoltán-díj adományozásáról is (110/2025. határozat, 8 igen, 3 
nem, 111/2025. határozat, 9 igen, 3 nem). Pilisvörösvár Város 
Önkormányzata a 2020-ban alapított Dr. Réthy Zoltán-díjjal az 
egészségügyben dolgozók kiemelkedő munkáját ismeri el. Az 
elismeréseket a Semmelweis-napi ünnepségen adják majd át.

A több mint hatórás ülés végén Fodor-Kiss Zsuzsanna független 
képviselő is bejelentette lemondását, így a 3-as számú egyéni 
választókerületben időközi választást szükséges tartani.

A munkaterv szerinti következő rendes ülés június 26-án ese-
dékes.

Flink Mihály – pilisvorosvar.hu
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Májusi munkák

Emellett ismételten karbantartották a Betelepülési 
tér padjait, és szintbe hozták a megsüllyedt viacolor 
burkolatot a Hősök téri emlékműnél.

A Városgazda Kft. mun-
katársai májusban sem 
tétlenkedtek. Az esős idő, 
majd a sok napsütés sok 
munkát adott a közte-
rületeken: folyamatosan 
nyírták a füvet, valamint 
elvégezték a növény-
kezeléseket.

A kerti munkák mellett felújításokban sem volt 
hiány. A városgazdák munkájának köszönhető-
en megújult az egyik konténer WC, ami a helyi 
rendezvényeket szolgálja ki.

Egynyári virágokat ültettek a Vásár térre, a Fő térre, a Fő u. 66. elé és a főút több 
pontjára, a körforgalomba és a Manhertz Erzsébet térre, valamint a virágtornyokba és a 
kandeláberre kerülő cserepekbe.

A meleg időjárásra való tekintettel 
folyamatosan öntözték a facsemeté-
ket öntözőzsákokkal és az ágyásokat 
locsolóautóval. Folytatódott az árkok 
és vízelvezetők takarítása is, ezúttal 
a Csendbiztos utca és a Liszt Ferenc 
utca kereszteződésénél.

A pumptrack pályán Ligeten ivóvízkutat alakítottak ki: en-
nek során kiépítették a vízhálózatot és egy egyedi ivókutat 
is készítettek.

Lépcső-, illetve korlátjavítást is végeztek a Görgey utcát és a Kis-
vasút utcát összekötő lépcsőknél, illetve rongálásból eredő hibát 
javítottak a vasúti gyalogos felüljáróra vezető lépcső mentén.



A Vörösvári Újság 2021. júniusi lapszámában nagyon részlete-
sen bemutatkozhattam. Azóta volt egy komplikált bokatöré-
sem, megoperáltak rosszindulatú hasnyálmirigy-daganattal, 
elvesztettem édesanyámat, és az egyik fiam „kirepült”: Buda-
pestre költözött. Immár közel 20 éve dolgozom egy helyi házi-
orvosi praxisban körzeti ápolóként, de a laborban már ritkán 
helyettesítek. A helyi Katolikus Karitász elnöke lettem. Újravá-
lasztott önkormányzati képviselőként ismételten megkaptam 
a bizalmat a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöki posztjá-
nak betöltésére, és tagja lehetek az Ügyrendi, Oktatási és Kultu-
rális Bizottságnak is.

• Hogyan kezdődött a közéleti pályafutása?
Szívesen beszélgetek bármely témáról, érdekelnek a különbö-
ző vélemények, ez így van, mióta az eszemet tudom. Már az 
iskolában is kiálltam a közösség érdekeit képviselve. Szeretem 
a helyi közéletet, érdekelnek városunk közügyei, ezért gondol-
tam, hogy szívesen lennék képviselő. Néhány szavazaton múlt, 
hogy ez a 2010-es években nem sikerült, helyette akkor Gromon 
István polgármester kérésére külsős bizottsági tag lettem. 2019 
októbere óta választott képviselő vagyok. Sokan azt gondolják, 
hogy ez egyfajta hatalom, és valamiféle plusz jogod van elin-
tézni a dolgokat, de ez nem igaz, ez szolgálat. Képviselőként a 
közvetítő kapocs vagy a lakosság és a mindig segítőkész hivatal 
között. Leteszed az esküt, hogy egész Pilisvörösvárért dolgozol, 

nem „csak” a választókörzetedért. Előfordul, hogy szíved szerint 
mást szavaznál, de neked nem a saját véleményedet kell képvi-
selned, hanem a közösség érdekeit. Az a jó, ha az értékek mellett 
teszed le a voksodat, nem az érdekek mellett. Nehezítésként a 
pálya szélén állók, vagy az adott ügyről mást gondolók pocs-
kondiáznak, gáncsoskodnak, főleg az online térben a „fotel-
forradalmárok”, és ezt is tűrni, bírni kell.

• Korábban is sokan ismerték Vörösváron, de mostanra 
biztosan – offline is, online is sokakkal tartja a kapcsola-
tot. A képviselőség azonban az ismertségnél is több fele-
lősséggel jár. Mit gondol erről?
Szerintem az a fontos, akár egészségügyi dolgozó vagy, akár 
önkormányzati képviselő, hogy tudd magadról: bizonyos érte-
lemben példa lehetsz a többiek számára. Akkor vagy hiteles, ha 
nem mész szembe azzal, amit képviselsz. Egészségügyisként 
élj egészséges életmódot, képviselőként tartsd be a szabályokat, 
vagy hiteltelenné válsz! Tudom magamról, hogy sajnos elhíz-
tam, parkoltam már kifogásolható módon, nőtt gaz a kapunk 
előtt, de megint járok edzőterembe, és próbálok odafigyelni, 
hogy a mindenkitől elvárt szabályokat én is betartsam.

• Cser Andrással egy meglehetősen népes Facebook- 
csoport adminisztrátorai. Mit gondol, összefér ez a kép-
viselőséggel?
Cser Andrással a Vörösváriak és a Pilisvörösvár MOST csopor-
tok tulajdonosai vagyunk, de ez nem a mi oldalunk, hanem egy 
nyitott közösség, itt kulturált formában bárki elmondhatja, 
amit gondol. Szabályok szerint működtetjük a csoportjainkat, 
és kellő szigorral, de igazságosan próbálunk dönteni. 2024 őszén 
azt is felvállaltuk, hogy a jelentett, önigazolásra képtelen profi-
lokat kitiltjuk a csoportjainkból. Azt gondolom, amíg minden 
oldal arra panaszkodik, hogy a másiknak kedvezünk, addig jól 
csináljuk.

• Milyen jellegű visszajelzések érkeznek önhöz a város 
ügyeivel kapcsolatban? 
A visszajelzések sokszínűek, általában csendes, szóbeli köszö-
nömöket kapunk, és hangos, írásos nemtetszéseket, de nem 
az a jó döntés, amiért ma népszerű vagy, hanem amire hosszú 
távon is büszke lehetsz. Sokan azt hiszik, hogy nem ismerjük 
a gondokat, és ezért nem oldjuk meg. Igazából három nehezí-
tő körülmény van: a politikai döntések, a szűkös költségvetés 
és a kötelező, de időigényes bürokrácia. Nélkülem valószínűleg 
nem valósult volna meg a Széchenyi és a Rákóczi utcai járda-
szakasz, de amikor a TEVÖ-ből kiváltam, azt éreztem, hogy 
számukra „politikai ellenség" lettem, és a Bartók Béla utcai 
zebra szerintem az előző ciklusban ezért nem kapott prioritást. 
Azóta az új engedélyezés végén járunk, és attól függetlenül, 
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Önkormányzati képviselőket bemutató sorozatunkban Mátrahegyi Erzsébettel, a Szociális 
és Egészségügyi Bizottság elnökével beszélgetünk munkáról, közéletről, felelősségről.

Az a jó döntés, amire hosszú 
távon is büszke lehetsz
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Fotó: Grátzer-Bogdán Tamás



hogy a 3-as körzet képviselője épp lemondott, a 10-es úton 
a Bányatelep és a Papiföldek között nemsokára lesz zebra a 
gyalogosok és a biciklisek számára. Az Útőrház utcai gya-
logátkelő is hamarosan megvalósul az eredeti 152 millió 
forint töredékéből, biztonságosabb, nyomógombos, lám-
pás formában. Dolgozunk millió dolgon, a mentőállomás 
felújításán, a kemping fejlesztésén, de sajnos még egyik 
sincs célegyenesben.

• Meséljen egy kicsit a bizottságban zajló munkáról! 
Milyen döntéseket hoznak? Van-e olyan része, ami 
nincs szem előtt? 
A SZEB-nek sok nyilvános, az egészségügyet érintő dön-
tése van, a szociális kérdések, a segélyezés azonban lát-
hatatlan, pedig a rászorulók számára létkérdés. Minden 
támogatásnak határt szab helyi rendeletünk és az önkor-
mányzatunk költségvetése. Vannak, akik szociális lakást 
és bérszintű segélyeket remélnek, de városunkban sajnos 
ilyen támogatással nem szolgálhatunk.

• Nem tűnik túl nyugalmasnak ez a mostani ön-
kormányzati ciklus. Ön szerint jelen helyzetben mi 
tenne jót Pilisvörösvárnak?
A jelenlegi helyzet a demokrácia szempontjából lehet, hogy 
zseniális, együtt dolgozni viszont nehéz. Azt gondolom, 
ahogy a családban a gondokat betakarja a „sváb kötény”, 
úgy a városért dolgozva is az lenne a követendő példa, hogy 
ne terítsünk mindig minden rosszat azonnal. Remélem, 
hogy most az önkormányzatban is elindultunk egy jobb 
irányba, vannak, akikkel négy és fél év után idén május-
ban végre már volt érdemi kommunikációm. 

A pártpolitikai viharok kapcsán többször megkérdezik tő-
lem, hogy miért pont dr. Fetter Ádámot támogatom, ha ál-
lításom szerint egyes mondatait vállalhatatlannak tartom. 
Ilyenkor visszakérdezek: szerinted melyik polgármesterrel 
kellene együtt dolgoznom? A város egyetlen polgármestert 
választott a 2024-től 2029 őszéig tartó ciklusra. Szerintem, 
ha nem is mindig értünk egyet, ha kölcsönösen kritizáljuk 
is egymást – persze csakis négyszemközt –, akkor is ez a 
követendő magatartás. Amikor dolgozunk, mi nem azt ke-
ressük, miben különbözünk, hanem hogy a város érdeké-
ben mit tehetünk együtt.

• Egyszer azt mondta, nincs olyan, hogy egy polgár-
mester civilben lenne, hiszen akárhová megy, úgyis 
megtalálják a közügyekkel. Ön hogy éli meg a mun-
káját, a képviselőséget?
Valóban én mondtam ezt, és számomra is az okozza a 
legnagyobb nehézséget, hogy az emberek nem választják 
külön a szerepeimet, pedig egyre határozottabban adok 
hangot annak, hogy mindennek megvan a maga ideje. A 
rendelőben főnököm és kötött munkaidőm van, szeretném, 
ha ott csak egészségügyi gondokkal és vérvétellel keresné-
nek – de ezekkel ne keressenek, amikor máshol dolgozom 
vagy kikapcsolódom. Jó lenne, ha képviselőként időpontot 
egyeztetve, a helyszínen néznénk meg a problémát, mert 
egy fotó nem mindig elég, hogy értsem, mi a baj. A helyi 
karitász és a SZEB elnökeként pedig értem, hogy napokig 
nem halogatható egy-egy kérés, de segíteni biztosan csak a 
rendelői munkaidőmön kívül tudok.

Sólyom Ágnes

Idősek klubja
Kedves időskorú pilisvörösvári lakos!

Ha egyedül él, vagy családtagjai napközben dolgoz-
nak, ezért sokszor magányos… Ha szereti a társaságot, 
szeret beszélgetni… Ha néha jó lenne otthonról ki-
mozdulni… Látogasson el hozzánk munkanapokon a 
Napos Oldal idősek klubjába! (Pilisvörösvár, Rákóczi u. 
5., telefon: 06 26 330 310)

Igény szerint biztosítunk ebédet és mikrobuszos szál-
lítást.

Péntek Beáta intézményvezető
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REAGÁLÁS a polgármester interjújában 
elhangzottakra
A Vörösvári Újság májusi számában megjelent polgármesteri 
interjúban dr. Fetter Ádám a szakrendelő tervezésével kap-
csolatos döntésről kommunikálva állításokat fogalmazott 
meg a képviselő-testület munkájáról. A megemlített képvi-
selők nyílt levélben fordultak a Vörösvári Újság szerkesztősé-
géhez, amelyben a polgármester megjegyzéseire reagálnak. 
Ezt olvashatják alább.

A szakrendelő bővítésével kapcsolatos döntés: 
nem politikai indíttatás
A Polgármester Úr szerint a TEVÖ frakció politikai döntést hozott, 
amikor nem támogatta a szakrendelő tervezésének jelenlegi irá-
nyát, és ezzel akadályozza a városvezetést. Ez az állítás nem állja 
meg a helyét. A jelenlegi pályázat alapját képező koncepció és váz-
latterv még a korábbi TEVÖ-s városvezetés idején készült el – vagyis 
konkrét irányvonal már létezett, amit nem vett figyelembe a mosta-
ni tervezési folyamat.

A polgármester állításával ellentétben nem azért nem egyeztettünk 
a tervezőkkel, mert nem akartunk, hanem mert az ehhez szüksé-
ges hozzáférést a városvezetés nem biztosította számunkra. Ennek 
ellenére aggályainkat és módosító javaslatainkat minden alkalom-
mal jeleztük a testületi üléseken. Megjegyzendő továbbá az is, hogy 
Mátrahegyi Erzsébet képviselő asszony kifogásait is jogosnak érez-
tük, és azt gondoljuk, kellő nyitottsággal az is támogatható lenne. 
A szóban forgó testületi ülésen az előterjesztett vázlatterv 5 ellen-
szavazatot kapott (3 nem és 2 tartózkodás), melyből csupán kettő 
érkezett a TEVÖ frakció képviselőitől, ami világosan mutatja, hogy 
nem frakciós vagy politikai döntés született az ellenzőktől.

A fentiek tükrében azt mondani a TEVÖ képviselőire, hogy csupán 
a városvezetést hátráltatni és a Vörösváriaknak kárt okozni aka-
runk, valótlanság, és beleillik abba a feszültséget keltő és megosz-
tó kommunikációba, amit Polgármester Úr a kampánya során és 
megválasztása óta folytat Pilisvörösváron. A fentiekre tekintettel 
szeretnénk megkérni Polgármester Urat, hogy a jövőben ne vezesse 
meg a Vörösváriakat, tartózkodjon a valótlan tartalmú vélemény-
nyilvánítástól. Kérjük továbbá, hogy a valóságnak megfelelően nyi-
latkozzon, úgy, ahogy az a testületi üléseken ténylegesen elhangzik.

Tisztelettel: 
dr. Lehrer Anita, Varga Péter, dr. Lovász Ernő képviselők



Bővült a közterületek használatáról szóló helyi rendelet
A képviselő-testület május 29-i ülésén jóváhagyta a közterü-
letek használatáról szóló 10/2028. (VI. 21.) önkormányzati ren-
delet módosítását. A rendelet elsősorban azért lett kibővítve, 
hogy a részletszabályok rögzítve legyenek a bányatavak men-
tén kialakult horgászhelyekkel kapcsolatosan. 

Ezek az építmények a település klimatikus viszonyainak meg-
őrzését, javítását, ökológiai rendszerének védelmét szolgáló, 
védett természeti területen vannak, tehát kialakításuk és fenn-
tartásuk során a természeti értékek megőrzése a cél. Fontos 
megjegyezni, hogy a horgászhely építményei közé tartozik a 
bódén és a stégen túl az összes, a partfal vagy a rézsű meg-
támasztására szolgáló építmény és burkolat. Éppen ezért min-
den bódét, stéget és mellettük lévő műtárgyat érintő építési 
tevékenység – a felújításon túl a festést, bontást is beleértve 
– csak és kizárólag engedéllyel végezhető. A felújítások során 
minden veszélyes hulladéknak számító beépített anyagot ter-
mészetes anyagra (kő, fa stb.) kell cserélni, melyet az új rende-
let szabályoz. Az általános előírások közül kiemelendő, hogy 
tiltott a meglévő építmények bővítése, új burkolatok kialakí-
tása. A legfontosabb feladat a horgászhely használói számára 

a használt terület körüli növényzet karbantartása és a hulladék 
összegyűjtése, elszállítása. A partfal állagvédelme érdekében 
növénytelepítésre is van lehetőség, de ez is egyeztetés- és 
engedélyköteles. 

A módosított rendelet horgászhelyekkel kapcsolatos részlet-
szabályait a Horgász Egyesülettel együttműködve dolgozta 
ki a hivatal, az erről szóló tájékoztató anyag az egyesületnél 
is elérhető. Ha a horgászhely tulajdonosi körében történik 
változás (pl. bódé adásvétel, címváltozás), kérjük, hogy arról 
az írásbeli jelzést juttassák el a Műszaki Osztály részére, mert 
ezen nyilvántartási adatok alapján tudjuk a kapcsolatot tartani. 
Horgászhely használója csak az lehet, aki tagsággal rendelke-
zik a Pilisvörösvári Horgász Egyesületben. 

Köszönjük az egyesületnek, a tagoknak és a horgászhelyek 
használóinak, hogy a pilisvörösvári bányatavak természeti ér-
tékeinek megőrzésében együttműködnek! Görbüljön a bot, 
merüljön az úszó!

Gergelyné Csurilla Erika
jegyző 
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Horgászhelyekkel kapcsolatos tájékoztató 
A közterületek használatáról szóló 10/2018. (VI. 21.) önkormányzati rendelet 28/A.§ és 7. melléklet alapján

Horgászbódékkal kapcsolatos előírások:

1. Meglévő, 5 m2 alapterületet és/vagy 3 méter gerincma-
gasságot meghaladó bódé alapterülete és magassága 
nem bővíthető. Amennyiben a bódé alapterülete nem éri 
el az 5 m2-t és gerincmagassága a 3 métert, a meglévő 
bódé ezen méretekig átalakítható.

2. A bódé nem tartalmazhat veszélyes hulladéknak számí-
tó anyagokat, mint azbeszt, pala, hullámpala műanyag, 
bitumenes lemez, tovább beton, acélanyag, szilikon és 
műgyanta. 

3. A bódé homlokzata természetes anyagból készülhet, fel-
újítás esetén a régi szerkezetet és burkolatot természetes 
anyagra kell cserélni.

4. Színe barna vagy zöld, javasolt a RAL 6016 és RAL 8003 
szín használata.

5. Tetőformája félnyeregtető vagy nyeregtető, amelynek 
a hajlásszöge 15–45º közötti lehet, a tető falsíktól mért 
túlnyúlása maximum 50 cm lehet. A tető előtetővel nem 
bővíthető, felújítás esetén a régi szerkezetet természetes 
anyagra, a fedőanyagot a d.) pontban megadott színű 
színezett acéllemezre kell cserélni.

6. Átépítés, felújítás esetén a horgászbódé nyílászáróit 
csak fa szerkezetűre lehet kicserélni.

Horgászstégekkel kapcsolatos előírások:

1. Meglévő stég alapterülete nem bővíthető, új stég nem 
építhető. 

2. A tartószerkezetében, burkolatában károsodott stéget 
tulajdonosa köteles a balesetveszélyes állapot megszün-
tetése érdekében haladéktalanul javítani vagy elbontani.

3. Megjelenésében a természeti környezethez illeszkedik, 
és nem tartalmaz veszélyes hulladéknak számító anya-
gokat. 

4. A stég szerkezete fából, rozsdamentes vagy horgany 
anyagból készülhet, a stég burkolata csak fából készül-
het, felújítás esetén a régi szerkezetet és burkolatot is 
ilyen anyagra kell cserélni.

5. A stég színének illeszkednie kell a környezethez: a 
bódéval egyező színű vagy természetes natúr fa.

Egyéb műtárgyakkal (tereplépcső, partfalvédelem, bur-
kolat stb.) kapcsolatos előírások:

1. Meglévő burkolt felületek nem bővíthetők. Új, a terepet 
vagy a partfalat megtámasztó műtárgy csak és kizárólag 
akkor építhető, ha az az állagvédelem és a balesetve-
szély elhárítása érdekében indokolt.

2. A partfal megtámasztására, tereplépcső és támfal kialakítá-
sára kizárólag természetes anyagok (kő, fa) használhatók.

Általános előírások:

1. Meglévő terepviszonyok megváltoztatása, partfal tölté-
se, horgászhely menti terület töltése és bevágása tilos! 

2. A stég és a bódé közötti részt tilos leburkolni.
3. A horgászhely területét murvával, kővel tilos leszórni.
4. A horgászhely használója köteles biztonságosan kialakí-

tani a horgászhely megközelíthetőségét és körüljárha-
tóságát.

5. A horgászhelyen és annak ötméteres körzetében a hasz-
náló feladata a terület növényzetének karbantartása és 
a hulladék (kommunális és zöldhulladék) összegyűjtése 
és elszállítása.

6. A horgászhelyen tilos szemétgyűjtőt és fix bottartót te-
lepíteni.

7. A horgászhelyen fel kell tüntetni a horgászhely számát és 
a használó nevét.

8. A horgászhelyen végzendő minden építési tevékeny-
séghez engedélyt kell kérni a Pilisvörösvári Polgármes-
teri Hivatal Műszaki Osztályán.

9. A horgászhelyen csak az önkormányzat engedélyével le-
het új növényt telepíteni.

10. A horgászhely használója köteles a horgászhelyet kar-
bantartani, tisztán tartani, annak állagát megóvni.

11. Ha a horgászhely használója adataiban változás történik, 
azt 15 napon belül jelezni kell a Pilisvörösvári Polgármes-
teri Hivatal Műszaki Osztályán.

12. Horgászhely használója csak az lehet, aki tagsággal ren-
delkezik a Pilisvörösvári Horgász Egyesületben.

Köszönjük együttműködésüket a horgászhelyekkel kapcso-
latos előírások betartásában!

Pilisvörösvár Város Önkormányzata

Vörösvári Újság   2025. június 15
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Indul a hotdog-szezon
avagy hogyan tegyük elviselhetővé a kánikulát az állatoknak

Valószínűleg idén nyáron is eljönnek a rekkenő, kibírhatatlan 
hőség napjai, amikor 38 °C van árnyékban, a napon pedig 45 °C, 
a teraszon hagyott serpenyőben megsül a tojás, a levegő állva 
remeg, a strandon is csak piheg mindenki, aki oda menekült… 
Ilyenkor van igazán nagy szükség a felelős állattartásra.

Szinte nincs olyan élőlény, akit ne viselne meg a nagy meleg. 
Ilyenkor nagy szerepe van az embernek abban, hogy az állatok 
számára is megpróbálja elviselhetővé tenni a kánikulát. Az Ürö-
mi Állatotthon vezetője és munkatársa, Szűcsné M. Adrienn és 
Szőnyi-Bellér Ildikó tanácsai alapján pontokba szedtük a nyári 
kutyatartás alapjait.

Hűvös hely
A legfontosabb, hogy legyen a kertben árnyék és naponta cserélt 
friss víz. A kutyák szervezete nem úgy adja le a meleget, mint az 
embereké – ők főleg a szőrtelen részeken (szájon, mancson) ke-
resztül tudják magukat hűteni. Épp ezért érdemes kivenni a ku-
tyaházból a szalmát, elhelyezni a kertben egy kisebb pancsoló-
medencét, vagy beszerezni egy hűtőmatracot, ami a lakásban 
tartott kutyáknak is nagy segítség lehet.

Séta
Érdemes a sétákat akkorra időzíteni, mikor a kutya érzékeny 
tappancsát nem égeti meg a forró aszfalt vagy homok. Ne feled-
jük, ők mindig „mezítláb” járnak!

Egy erdei-mezei séta után érdemes a kutyát átnézni a toklász- 
és a kullancsveszély miatt. A legjobb, ha a nagy melegek előtt 
a kutyakozmetikusnál – ha nem is nyíratjuk le teljesen – kissé 
rendbe szedetjük az állat szőrzetét. A hosszabb szőrű fajtáknál 
érdemes a tappancsszőröket is lenyíratni, ugyancsak a toklász-
veszély miatt.

Betegségek
Az állatokat sajnos ugyanúgy fenyegeti a kiszáradás és a hőguta, 
mint az embereket. Mancsra, hasra tett vizes kendővel hűthető 

leggyorsabban a szervezetük. Ezen kívül a rovarok megjelené-
sével fokozottan kell ügyelni az általuk terjesztett betegségek-
re: a szúnyogok a szívférgességet, a kullancsok a babéziát és a 
Lyme-kórt terjesztik. A szívférgességet érdemes rendszeresen 
szűretni az állatorvossal, mert „házilag” csak abban a kései stá-
diumban ismerhető fel, mikor a kutya tüdeje annyira megtelik 
a férgekkel, hogy köhögve, fulladozva veszi a levegőt. A babézia 
tünete a bebarnult vizelet, a Lyme-kóré pedig az ízületi fájdal-
mak. Ellenük bevethető többféle csepp, tabletta, nyakörv, ami 
távol tartja a veszélyes rovarokat, például a Simparika Trio vagy 
a MilPro tabletta.

Etetés
Ahogy mi, emberek sem eszünk nagy melegben nehéz ételeket, 
úgy a kutyák sem szívesen táplálkoznak a kánikulában. Az ete-
tési időt is érdemes a nap hűvösebb óráira időzíteni (főleg főtt 
étel esetén), és lehetőleg séta utánra, hogy elkerüljük a végzetes 
gyomorcsavarodást, amely főleg a nagyobb testű kutyákat fe-
nyegeti. A túlsúlyosabb kutyáknál fokozottan figyeljünk erre.

Kóbor, gazdátlan eb
Ha nagy melegben találkozunk kóbor állattal, semmiképp ne 
hagyjuk magára, hiszen a kóbor kutyákat sokkal inkább fenye-
geti a hőség. Azonnal hívjuk az ebrendészt, a kutyát pedig terel-
jük be egy biztonságos, hűvös helyre. A legjobb, ha tudunk neki 
vizet is adni, amíg kiér az illetékes.

Utazás
Az autóban sose hagyjunk kutyát, lehúzott ablaknál se, árnyék-
ban se, pár percre se. Ez ugyanis állatkínzásnak minősül, ha 
ilyen esettel találkozunk, azonnal értesíteni kell a rendőrt vagy 
a közterület-felügyeletet. A hatóságoknak ilyen esetben joguk 
van ahhoz, hogy akár az autó ablakát is betörjék, kiszabadítva 
ezzel a veszélyeztetett állatot.

Ha autóban utazunk a kutyával együtt, akkor mindig legyen 
nálunk az állathoz tartozó alapfelszerelés: oltási könyv, póráz, 
tálak a víznek és az ennivalónak (amit, ha speciális étrenden 
van a kutya, akkor szintén vigyük magunkkal), kakiszacskó, 
hűtőmatrac, rovarriasztó. A kutya szabályos szállítása kétféle-
képpen lehetséges: vagy hámban és bekötve, vagy biztonságos 
kutyaboxban. Extra adag vizet is be kell készíteni, iváshoz és 
hűtéshez egyaránt jól fog jönni az úton.

Nyaralás
Szerencsére Magyarországon is egyre több az olyan strand, aho-
va szabad kutyával menni. Pilisvörösvár környékén a legköze-
lebbi ilyen hely a dorogi Palatinus-tó egyik része, ahol szabadon 
pancsolhatnak az állatok is. A vörösvári tavak ugyanis horgász-
tavak, ahová tilos beengedni a kutyát.

Érdemes böngészni az internetet az idei év friss kutyastrand- 
listájáért, remek helyeket lehet találni nemcsak Pest vármegyé-
ben, hanem a nagyobb vizek mellett is.

Állattartás16



Komplex fejlesztés az egészségügy, 
oktatás és közösségi élet erősítésére
Pilisvörösvár Város Önkormányzata 607 millió forint, 
100%-os vissza nem térítendő, európai uniós támoga-
tást nyert el humán jellegű fejlesztések megvalósítá-
sára. A TOP_PLUSZ-3.1.3–23-PT1-024-00053 azonosí-
tószámú projekt célja, hogy hosszú távon erősítse a 
helyi közösség életminőségét az egészségügyi, szo-
ciális és oktatási területeken megvalósuló programo-
kon, rendezvényeken és képzéseken keresztül.

A fejlesztések középpontjában nemcsak az intéz-
mények technikai korszerűsítése, hanem az itt élők 
közvetlen támogatása áll – legyen szó az egészség-
tudatosság növeléséről, a kisgyermekek korszerű ok-
tatásáról vagy a közösségi programok elérhetőségé-
nek bővítéséről.

A projektet Pilisvörösvár Város Önkormányzata vezeti 
konzorciumvezetőként, együttműködő partnerei pe-
dig a Pilisvörösvári Szakrendelő, a Művészetek Háza 
és a Pilisvörösvári Német Nemzetiségi Óvoda.

Az egyik első kézzelfogható eredmény az informati-
kai eszközök beszerzése volt. Ezeket az egyszerűbb 
beszerzési eljárásnak köszönhetően gyorsan le tudták 
bonyolítani, és 2025. május végére már meg is történ-
tek a szállítások és telepítések. Összesen közel bruttó 
8 millió forint értékben érkeztek korszerű digitális esz-
közök az önkormányzati intézményekhez. A Pilisvörös-
vári Szakrendelő egy projektort, négy asztali számító-
gépet és három laptopot szerzett be. A Pilisvörösvári 
Német Nemzetiségi Óvoda öt laptopot vásárolt, míg 
a Művészetek Háza tíz laptopot, egy okostelevíziót és 
egy projektort kapott.

Ezek az eszközök nem csupán az intézményi műkö-
dés hatékonyságát javítják, hanem lehetőséget adnak 
korszerűbb oktatási, kulturális és egészségügyi szol-
gáltatások nyújtására is, közvetlenül támogatva ezzel 
a lakosságot. A fejlesztés eredménye a gyakorlatban is 
érezhető: a Művészetek Háza új projektorát és laptop-
ját már használták is a filmklub vetítésén, nagy sikerrel.

A projekt következő szakaszában további fejlesztések 
valósulnak meg, többek között orvosi eszközbeszer-
zések és új szolgáltatások bevezetése. Ezek azonban 
közbeszerzési eljárást igényelnek, így a konkrét ered-
mények az év második felében várhatók.

A fejlesztés kiemelkedő lehetőség Pilisvörösvár szá-
mára: nemcsak az intézmények fejlődését szolgálja, 
hanem közvetlenül is hozzájárul a helyi lakosok élet-
minőségének javításához.

pilisvorosvar.hu
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Nyáron a látogatók, érdeklődők számára csak kedden, 
csütörtökön, szombaton és vasárnap 8–12 óráig láto-
gatható az Ürömi Állatotthon!

Az Ürömi Állatotthon nyáron is ugyanúgy várja az 
önkéntes kutyasétáltatókat, illetve az 50 órás közös-
ségi szolgálatot teljesíteni vágyó fiatalokat: nekik napi 
öt órát tudnak igazolni. A diákokat főképp kutyasétál-
tatással és -fésüléssel, udvarsöpréssel és egyéb köny-
nyebb munkákkal bízzák meg.

Ha tenger mellé megyünk a kutyával, figyeljünk arra, hogy 
semmiképp ne igyon a tengervízből, ami hányást, hasmenést 
okoz az állatnak. Valamint a sós víz ugyanúgy szárítja az ő 
bőrüket is, ezért őket is le kell zuhanyozni fürdés után.

Minden esetre érvényes szabály az, hogy a strandra csak 
egészséges, oltott, nem tüzelő állatot vigyünk, és tartsuk be 
a közösségi kutyás szabályokat, pont úgy, mint egy kutyafut-
tatóban. Ha olyan kutyával találkozunk, melynek pórázán, 
nyakörvén sárga szalag van, akkor tartsunk távolságot: ez a 
jelzés arra vonatkozik, hogy a kutya kiképzés alatt áll, vagy 
veszélyes, vagy barátságtalan.

Panzió
Ha nem megoldható a kutyával való nyaralás, akkor érdemes 
panzióba beadni arra az időre, amíg mi távol vagyunk. Azon-
ban nem árt előtte körültekintően szemügyre venni a helyet, 
illetve egy-két alkalmat a kutya beszoktatására szánni, mi-
előtt több napra ott hagynánk. Emellett tájékozódjunk, hogy 
az adott panzió milyen oltásokat kér, és hogy azok megvan-
nak-e a kutyánknak (pl. a kennelköhögés elleni vakcina).

Gelencsér Zsófia



Elsőáldozás
Aki május 25-én a 10 órás 
mise idején városunk 
Templom terén a Nagy-
boldogasszony plébánia-
templom környékén fehér 
ruhás angyalkákat látott, 
annak nem látomása volt. 
Közel 70 gyermek lett az-
nap elsőáldozó városunk-
ban.

A gyermekek, akik most 
az Eucharisztia szentségé-
hez járulhattak, rendszeresen részt vesznek a vasárnapi szent-
miséken, a tanévnyitó szentmise óta újra járnak hittanórákra, 
a plébánia elsőáldozási felkészítésein aktívan részt vettek, és 
elvégezték első szentgyónásukat is. Szépen előkészültek a mai 
alkalomra. Köszönet érte hitoktatóiknak: Komáromi Hajnalká-
nak, Pándi Teréznek és Szaturi Györgynek!

Az első szentáldozás tulajdonképpen nem más, mint az első 
találkozás szentsége az Eucharisztiában, vagyis az Oltáriszent-
ségben jelen lévő Jézussal. Keresztény életünk egyik legmeg-
határozóbb pillanata, amikor első alkalommal magunkhoz 
vesszük Krisztus testét. A hét szentség közül az Oltáriszent-
ség által kapjuk a legtöbb megszentelő kegyelmet. Őszintén 

örülünk, hogy gyermekeink 
szívükbe fogadták Jézust az 
ünnepi szentmisén, melyet 
plébánosunk, Balla Sándor 
celebrált, és őt diakónusként 
segítette egyik elsőáldozónk 
nagypapája. A hagyományok-
nak megfelelően a szentmisét 
követően a gyerekek közösen 
reggeliztek a plébánián, ahol 
brióssal, kakaóval, gyümölcs-
teával kínálták őket.

Tartsa meg elsőáldozóinkat 
az Úr, Isten áldása kísérje őket 
egész életükön át!

Cser András

Fotók: Völgyi Hajnalka
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Május utolsó hétvégéjén, a magyar hősök emlékünnepén azokra 
a katonákra és civilekre emlékezünk, akik életüket áldozták ha-
zánkért. Pilisvörösváron idén május 25-én, vasárnap gyűlt ösz-
sze a közösség a temetőben, ahol Sax Ibolya, Sax László és Cser 
András koszorút helyezett el a II. világháborús német és szovjet 
katonasíroknál. A megemlékezésen Sax László, Pilisvörösvár 
dísz polgára, a német nemzetiségi önkormányzat örökös tiszte-
letbeli elnöke mondott beszédet.

Az esemény a Hősök terén, a hősi emlékműnél folytatódott. Be-
rényi Ildikó, a Művészetek Háza igazgatója köszöntötte a meg-
jelenteket, majd a Német Nemzetiségi Vegyeskórus és a Nosz-
talgia Dalkör közreműködésével a megemlékezők elénekelték 
a Himnuszt. Ezt követte a Templom téri Általános Iskola 6. b 
osztályának Breza Zsuzsanna által betanított műsora, melyben 
a gyerekek versekkel és az Ezt a földet választottam című dallal 
tisztelegtek a hősök emléke előtt.

Dr. Fetter Ádám polgármester ünnepi beszédét Mátrahegyi 
Erzsébet önkormányzati képviselő olvasta fel: „Ma azok előtt 
hajtunk fejet, akik nemcsak szóban szerették a hazát, hanem 
tetteikben is. Az ő emlékük ma nemcsak a múlt egy darabja, 
nemcsak történelem, hanem élő figyelmeztetés arra, hogy a sza-
badság, a béke, az otthon – mindez nem magától értetődő, soha 
nem volt az.”

A beszédet követően Sax László szavalta és énekelte a Kárpátia 
zenekar Valahol tőled távol című dalát Sax Norbert harmonika-
kíséretével. A rendezvény zárásaként a résztvevők elhelyezték 
az emlékműnél a megemlékezés koszorúit és virágait, végül elé-
nekelték közösen a Szózatot.

VÚ

Hőseinkre emlékeztünk

Ünnep

Fotók: Flink Mihály



Bérmálás 2025

Június első napján, Jézus mennybemenetelének ünnepén 48 fi-
atal és felnőtt részesült a bérmálás szentségében. Az esemény-
re Spányi Antal püspök atya jött el, hogy a szabadtéri ünnepé-
lyes szentmisén – melyet a Német Nemzetiségi Fúvószenekar 
közreműködése tett még ünnepélyesebbé – kiszolgáltassa a 
keresztény nagykorúság szentségét.

KBH

Fotó: Völgyi Hajnalka

Pünkösdhétfőn 9.15-kor ünnepi processzió indult a Pfeiffer- 
kápolnától az erdei kápolna búcsújára. A szabadtéri oltár körül 
nagy számú hívő gyűlt össze, a piciktől az idősekig minden kor-
osztályból. A szentmisét hagyományosan a Német Nemzetiségi 
Fúvószenekar, valamint Szaturi György kántor kísérte, az éne-
kek jó hangzását a Német Nemzetiségi Vegyeskórus, valamint a 
Nagyboldogasszony kórus tagjai segítették. A misét Holnapy D. 
Márton zsámbéki plébános és Balla Sándor mutatták be.  

Az ünnepi búcsúmise végeztével mindenkit szívesen fogadtak 
a Tájház udvarán, ahol a fúvószenekar Frühschoppenjét hallgat-
hatták meg az érdeklődők, miközben a Művészetek Háza által 
biztosított finomságokat és italokat fogyaszthatták. A résztve-
vők hazafelé betérhettek a Mariahilf-kápolnába, ahonnan ha-
zavihettek egy-egy, az oltárképet ábrázoló szentképet, melyet a 
német nemzetiségi önkormányzat készíttetett. 

Zsámboki Szabolcs

Búcsú és Frühschoppen

Doki atya ezüstmiséje

Szeretetteljes, rendkívüli érdeklődés mellett tartotta meg dr. 
Dévényi Ferenc atya ezüstmiséjét május 11-én a Nagyboldog-
asszony plébániatemplomban – mondhatni, még az állóhe-
lyek is elkeltek. A pappá szentelés huszonötödik évfordulóját 
ünneplő vörösvári és környékbeli hívek mellett jelen voltak a 
Szent Korona Társaság és a Magyarok Nagyasszonya Lovag-
rend tagjai is.

A sokak által csak Doki atyának hívott pap Vörösváron kívül 
rendszeresen misézik Pilisszántón, alkalmanként Pilisszent-
ivánon, Solymáron és a Sziklatemplomban is. Aki ismeri őt, 
tudja, hogy rendkívül sokoldalú személyiség. Egykori osz-
tálytársa, Prodán Gábor halásztelki parókus őt méltató be-
szédéből is kiderült, hogy öt diplomája és két hivatása van, 
a teológiai mellett orvosi és jogi diplomával is rendelkezik, 
szimfonikus zenekari karmesteri oklevelet és újságírói vég-
zettséget is szerzett. Életét az Isten alkotta világ megismeré-
se és a legteljesebb szolgálat tölti ki. „Semmit sem felületesen, 
hanem mindent a maga mélységében, odafigyelve végzek” 
– vallja magáról. Több civil szervezetnek is a tagja, a Szent 
Korona Társaság elnöke. 

Doki atya 1958-ban született Tokajban. Már gyerekkorában 
elhatározta, hogy orvos és pap is lesz, tudásszomja, rendkí-
vüli érdeklődése arra késztette, hogy a valóságot sok oldal-
ról ismerje meg. „Akit az Úristen az oltárhoz szán, az oda is 
fog kerülni idővel!” – volt benne végig a gondolat, miközben 
számos „civil” képesítést szerzett. Az általános orvosi vég-
zettség megszerzése után végigjárta a ranglétrát a főigazgató 
főorvosi beosztásig. Nyugdíjba vonulása óta is dolgozik he-
lyettesítő orvosként, Vörösváron éveken át vállalt ügyeletet.

Az ezredfordulón elérkezettnek látta az időt arra, hogy gyer-
mekkori álmát megvalósítsa. 2000. június 16-án szentelte őt 
pappá Gyulay Endre püspök, így a Szeged-Csanádi Egyház-
megyéhez tartozik, de szolgálatát mindvégig nem ott látta el, 
mivel Kozma Imre atya kikérte őt az Irgalmasrendiek Szent 
István-kápolnájába, Budára. A legutóbbi időkig ott szolgált. 
1960 óta Máriaremetén él, ezért nem okoz számára problé-
mát a Pilis és a Budai-hegyvidék híveinek szolgálata.

Ezüstmiséjének elején Balla Sándor plébános köszöntötte őt, 
majd Jeskó Endréné adta át az egyházközség ajándékát: egy 
miséző kelyhet. A szentmisén koncelebrált Szemere János 
solymári plébános, Csobánczi József atya és Prodán Gábor 
görögkatolikus pap, felolvasott Papp Endre televíziós műsor-
vezető, orgonán közreműködött Kárpáti Levente, trombitán 
Tompa Ákos. 

Ezüstmiséje alkalmából gratulálunk Doki atyának, és még 
hosszú szolgálati időt kívánunk Neki!

Fogarasy Attila

Fotók: Mátrahegyi Erzsébet

Fotó: Fogarasy Attila
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Megteltek a parkolók a Ligeti Lovar-
da környékén a városi gyereknap 
alkalmából, az összegyűlt tömeg 
azt mutatta, hogy sokan voltak kí-
váncsiak a programokra. Játékból, 
élményből, és előadásból sem volt 
hiány: háromszor is elsült a cukor-
ágyú, a Forma–1 kerékcsere pontnál 
versenybe szálltak a legügyesebb 
szerelők, és a szörfszimulátort is ki 
lehetett próbálni. Volt óriási sakk 
és memóriajáték, csúszdás légvár, 
pónilovaglás, akadálypálya, de kéz-
műveskedésre is lehetőség nyílt. 

A Városi Könyvtár munkatársai kü-
lön sátorban izgalmas kreatív prog-
ramokkal, olvasnivalóval kedves-
kedtek, a legötletesebb jelmezekben 
érkező gyerekek pedig díjat kaptak.  
A vörösvári tűzoltók is kitettek ma-
gukért: tűzoltóautó és kvadbemuta-
tó mellett habpartyval is szórakoz-
tatták a gyerekeket.

A gasztronómiai élményekről az 
egyesületek gondoskodtak: a FI-
VIRET lángossal, a nyugdíjasklub 
zsíros kenyérrel, a Mozdulj Közösen 
Baráti Kör friss gofrival készült, a 
Wiemant Cukrászda pedig étellel, 
kávéval és fagyival látta el a szol-
gálatot teljesítő polgárőröket, tűzol-
tókat.

A színpadon eközben különböző 
műsorok szórakoztatták a közön-
séget. A napot Kozek Balázs méhész 
nyitotta meg a Mézes hetek című 
előadásával, majd Farkasházi Réka 
és a Tintanyúl koncertje aratott 
nagy sikert. Ezután a helyi tánccso-
portok bemutatói következtek, fellé-
pett az Angel Dance, a Joker Dance, 
a Pink Panthers, az Adenssa, és a 
Német Nemzetiségi Táncegyesület. 
Délután a Kereplő Színház Ludas 
Matyi előadását láthattuk, végül 
Nagy Molnár Dávid bűvészműsora 
zárta a napot.

A szórakoztató programok mellett 
a jótékonyság is szerepet kapott: 
Mátrahegyi Erzsébet képviselő 
közreműködésével Pilisvörösvárra 
érkezett a Cseriti, Magyarország 
legnagyobb adománybolt-hálózata, 
amely nonprofit társadalmi vállal-
kozásként évente több ezer család-
nak nyújt segítséget. A gyerekna-
pon a Cseriti több százezer forint 
értékű babaápolási, babafelszerelési 
és gyermekjátékokat osztott szét 
teljesen ingyenesen.

VÚ

GyereknapGyereknap
Fotók: Isza Ferenc
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Májusfabontás  
Május utolsó és az év addigi egyik legmelegebb napján került sor a májusfa ünnepélyes lebontására. Az 
ünnepséget most is a Pilisvörösvári Német Nemzetiségi Önkormányzat szervezte.

Az eseményen láthattuk a Szabadság Utcai Német Nemzetiségi Tagóvoda óvodásainak táncát, illetve a 
Vásár téri iskola 4. b osztályának varázslatos műsorát. A Nosztalgia Dalkör, a Német Nemzetiségi Tánc-
együttes, a Werischwarer Heimatwerk és a Német Nemzetiségi Fúvószenekar is segített ünnepélyessé és 
vidámmá tenni ezt a hagyományos rendezvényt.

KBH

Fotók: Komáromi-Bauknecht Hajnalka
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Ízek, hangulat, közösség
A TEVÖ Egyesület idén is megrendezte immár hagyományos-
nak számító főzőversenyét a TEVÖ Napok keretén belül. Ezút-
tal is bebizonyosodott, hogy egy jó étel, egy jó csapat és egy jó 
adag jókedv elég ahhoz, hogy egy közösség összeálljon.

A versenyre idén is számos lelkes csapat nevezett, és fino-
mabbnál finomabb ételek készültek. A jó idő is végre mellénk 
állt: a napsütés, a nevetés, a bográcsos ételek illata és a baráti 
beszélgetések egész nap kitartottak. Este pedig együtt szur-
koltunk a Bajnokok Ligája döntőjén: hatalmas kivetítőn néz-
tük végig a meccset, és a sport iránti lelkesedés pont olyan 
erős volt, mint a főzőtudomány napközben.

Ezúton is köszönjük minden csapatnak a részvételt, a fan-
tasztikus ételeket és a remek hangulatot. Külön gratulálunk a 
dobogósoknak: 1. helyezett: Guten Bárány (bárányleves juhtú-
rós derelyével, tavaszi zöldségekkel), 2. helyezett: az OKJ-s Séf 
asztala (pincepörkölt Udo módra), 3. helyezett: Szalmon-Ella 
(babgulyás).

Köszönjük továbbá a támogatóknak és felajánlóknak a segít-
séget, akik nélkül ez a nap nem jöhetett volna létre: Breier 
Farm, Coral Bob Cow Kft., Deli Bisztró, Fetter Vendéglő, Komár 
Andrea, Krivinger Zöldséges, Maszlag Maraiann – Platz Piac, 
Mátrai Zsolt – Mátrai Üveg-Tükör Kft., Mesterhús és Társa 
Kft., Mirk András – Pilis Állvány és Zsalu Kft., Müller Kávé-
ház, Premium Butcher, Stube, Szeman Paul – Castello Rosso, 
Tóth József, Wieszt Csilla – Wieszt Zöldséges.

Jó volt együtt főzni, együtt lenni. Már most várjuk a jövő évi 
versenyt!

TEVÖ Egyesület

Zümi a városi gyereknapon 
A pilisvörösvári gyermeknapon idén is nagy sikerrel zajlott le a Mézes Hetek prog-
ram, ahol a természet és a közösségépítés került a középpontba. A rendezvény fon-
tos mozgató ereje volt a vörösvári tagóvodák lenyűgöző közreműködése: a gyerekek 
és pedagógusok által közösen készített színes installációk életre keltették a méhek 
világát, és mosolyt csaltak mindenki arcára a város közterületein. Köszönjük ezt az 
összefogást Répási Anikónak, aki öt éven át szívvel-lélekkel, magas szakmai szín-
vonalon vezette az óvodákat! Köszönet az összes óvodásnak is, valamint a Templom 
Téri Általános Iskolának, Kozek Balázsnak, az OMME-nak és Botos Péternek is a le-
nyűgöző méhészeti bemutatóért, kellékekért. A gyerekek kedvence természetesen 
Zümi lett, aki boldogan fogadta a sok ölelést 
és szeretetet. Az egyedi színezőt 
és Zümi rövid meséjét a www.
pmka.hu oldaláról letölthetik, 
így otthon is elérhetővé válik 
eme remek kezdeményezés. 

A rendezvényt a Pilisi Medence Kultúrájáért 
Alapítvány szervezte, változatlanul politika-

mentesen, csekély támogatásból, de annál nagyobb szívvel. Ha fontos számodra a valódi 
közösségi kultúra, vedd fel velünk a kapcsolatot és támogasd munkánkat!

És hogy mi jön most? Szeptembertől folytatódik a megújult Gyémánt Jazz Klub, az őszi 
évadot a Dr. Peller Jazz Band nyitja szeptember 19-én, majd a Halper Quintet érkezik szep-
tember 26-án. Az új helyszínen (Művészetek Háza aula) továbbra is várjuk a diákokat 1000 
forintos kedvezményes belépővel, mert hisszük: a minőségi kultúra mindenkié!

PMKA
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Zenés nyárnyitó 
a Sváb Sarokban

A Sváb Sarokban a Musiknachmittag rendezvénnyel 
hivatalosan is megkezdődött a nyár. A már hagyo-
mánnyá vált esemény június 6-án este ismét megtöl-
tötte élettel az épület udvarát.

A helyi és környékbeli zenészek évről évre szívesen 
jönnek el a Sváb Sarokba, hogy mosolyt csaljanak az 
arcokra zenéjükkel. 

Pilisvörösvár Német Nemzetiségi Önkormányzata zsí-
ros kenyérrel, pereccel, hűsítő limonádéval, fröccsel, 
sörrel és természetesen fúvószenével, polkákkal, ke-
ringőkkel várta az érdeklődőket. Ismét köszönet illeti 
az eseményre összeállt alkalmi zenekar tagjait, akik 
nemcsak muzsikáltak, hanem táncba hívták a legki-
sebbeket és legidősebbeket is – sőt még közös nótázás-
ra is buzdították a résztvevőket.

A barátságos hangulat, a sok mosoly és a generációkat 
összekötő zene ismét bebizonyította: a Musiknachmit-
tag igazi közösségi élmény, amelyen gyermekek, fiata-
lok, idősebbek egyaránt jól érzik magukat – és ehhez a 
meghitt, családias légkörhöz tökéletes helyszínt nyújt 
a Sváb Sarok.

PNNÖ

Mindenki a kertért, a kert mindenkiért

Ezzel a mottóval harangozták be a május 23. 
és 25. között Pilisvörösváron, a Kacsa-tó part-
ján zajló KertFesztivált, hazánk első kertköz-
pontú fesztiválját, amely a természet, a ker-
tészkedés és az élhető környezet fontosságát 
állította a középpontba. A Kertmuskétások: 
Borbás Marcsi, McMenemy Márk, Kosztka 
Ernő és Szomoru Miklós álmodták meg ezt 
a rendezvényt. Informatív előadásaikban 
olyan témákról esett szó, mint az ökotudatos 
kertészkedés, a városi permakultúra és a klí-
maváltozás kihívásaira adható válaszok. Az esős idő ellenére is meg-
tartott programok között a kertészeti előadások mellett voltak gyakor-
lati bemutatók, családi programok, például cserép- és kavicsfestés vagy 
gólyalábas felvonulás, de kiállítás és vásár, sőt koncertek is. 

JHZs

Odaítélték a 2025. évi 
Dr. Réthy Zoltán-díjakat
Pilisvörösvár Város Önkormányzata 2020-ban alapította a Dr. 
Réthy Zoltán-díjat azoknak, akik kiemelkedő szakmai munkájuk-
kal, hivatástudatukkal és emberségükkel érdemben hozzájárul-
tak a helyi egészségügyi ellátás színvonalának emeléséhez. A díjat 
évente egy orvos, valamint egy nem orvosi munkakörben dolgozó 
egészségügyi szakember kaphatja meg.

A 2025. évi díjat orvos kategóriában dr. Bába Anna, iskola- és 
ifjúság- egészségügyi orvos, míg az egészségügyben dolgozó szak-
ember kategóriában Teilné Kerekes Márta, a Szakorvosi Rendelőin-
tézet titkárságvezetője veheti majd át ünnepélyes keretek között, a 
Semmelweis-napon.
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McMenemy 
Márk előadása

A PilisTV 
felvétele
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Szívvel-lélekkel 
a gyermekekért

Július 2-től öt évre Tallér Johannát bízták meg a Pilisvörösvári Német Nemzetiségi Óvoda 
intézményvezetői feladatainak ellátásával. A megbízás az öt tagóvodából álló intézmény 

irányítására vonatkozik, amely fontos szerepet tölt be a város német nemzetiségi nevelésében. A 
pedagógussal többek között az előtte álló kihívásokról és célokról beszélgettünk.

Oktatás24

• Több mint harminc éve van a pályán. Miért válasz-
totta anno ezt a hivatást?
Gyermekkorom óta természetes számomra, hogy másokról, 
különösen a kisebbekről gondoskodom. Talán nem véletlen, 
hiszen a családunkban én vagyok a legidősebb lánygyermek. 
Már fiatalon megtapasztaltam, mit jelent felelősséget vállal-
ni, példát mutatni – ezek az élmények mély nyomot hagytak 
bennem, és megalapozták későbbi pályaválasztásomat. Az 
általános iskolai tanulmányaimat egy kiváló iskolában, Soly-
máron végeztem. A közösségi élet már ebben az időszakban 
nagyon fontos volt számomra: tagja voltam az énekkarnak, 
a tánccsoportnak, a zeneiskolában hegedülni tanultam, ka-
marazenéltem, „őrsvezető” voltam. Aztán édesanyám bizta-
tására jelentkeztem a pécsi Janus Pannonius Gimnázium és 
Szakközépiskolába, német nemzetiségi óvónőképző szakra. A 
tulajdonképpeni pedagógusi életutam itt kezdődött el. A rend-
szeresség, a kötelesség, a felkészülés, az értékek mentén való 
gondolkodás ekkor alapozódott meg bennem. Nagy szeretettel 
és hálával gondolok vissza ezekre az évekre, mert ezek adták 
meg azt az alapot, amelyre azóta is építek.

• Mikor került Pilisvörösvárra óvodapedagógusként?
Az első munkahelyem Budapesten a VIII. kerületben volt mint 
általános iskolai tanító. Férjhezmenetelem után két fiúgyer-
mekem született. 2000-ben állásajánlatot kaptam itt, Pilisvö-
rösváron logopédusként. Éltem a lehetőséggel, és a munkahely 
közelsége miatt váltottam. Én láttam el a város valamennyi 
óvodájában a logopédiai feladatokat, ami szakmailag izgal-
mas és sok sikerélményt nyújtó munka volt, azonban nagyon 
hiányzott a közösség. Mindegyik óvodába, de tulajdonképpen 
egyikbe sem tartoztam. Ezért is örültem, amikor az akkori ön-
kormányzat összevont két kis korszerűtlen óvodát egy felújí-
tott épületbe, és egy új csoporttal bővítette a már meglévőket. 
Az ekkor meghirdetett német nemzetiségi óvodapedagógusi 
állást pályáztam meg a Széchenyi utcai tagóvodában. Azóta 
dolgozom nagy odaadással és elhivatottsággal mint német 
nemzetiségi óvodapedagógus.

• Változtak a gyermekek ahhoz képest, amikor elkezdte 
a pályáját?
A gyerekek – szerencsére – ma is ugyanolyan érdeklődők, kí-
váncsiak, őszinték, mosolygósok vagy éppen sírósak, mint 
amikor több mint harminc éve, a pályám elején találkoztam 

velük. A világra való nyitottságuk, a játék iránti vágyuk nem 
változott. Ők maguk alapvetően ugyanazok. Ami viszont so-
kat változott, az a környezetük, a körülmények. Ma egészen 
más ingerek érik őket: a megváltozott családi struktúrák, a di-
gitális világ, a folyamatos információáramlás, a gyors élettem-
pó – mindez hatással van a gyerekek viselkedésére, fejlődésére, 
és ami a legfontosabb, a mintáira is. A nevelés ma jóval inkább 
gyermek- és egyénközpontú, ami önmagában pozitív irány. 
Ugyanakkor ez újfajta kihívásokat is hoz a pedagógusok szá-
mára. Nekünk kell alkalmazkodnunk a megváltozott világ-
hoz – de nem úgy, hogy feladjuk a nevelői elveinket. Meg kell 
ismernünk és alkalmaznunk kell a 21. századi pszichológiai 
újdonságokat és felismeréseket, az új módszereket, a modern 
technikai vívmányokat, eszközöket. A cél ma is ugyanaz, mint 
régen: abban segítsük a gyermeket, hogy boldog, kiegyensú-
lyozott, szeretni, a világban eligazodni tudó emberré váljon.

• Milyen motivációja volt, ami miatt pályázott az intéz-
ményvezetői munkakörre?
Számomra ez a pályázat egy természetes folytatása annak a 
több mint két évtizedes munkának, amit ebben a városban, eb-
ben az óvodában végeztem. Itt vannak a családi barátaink, itt 
formálódott a szakmai identitásom, és itt éreztem meg igazán, 
milyen az, amikor egy közösség összhangban és szívvel-lélek-
kel dolgozik a gyermekekért. Azt gondolom: ide tartozom. Sok 
bátorítást kaptam a volt kollégáimtól, a barátaimtól, a szülők-
től és a családomtól is. És ami talán a legfontosabb: ezúttal 
önmagamért tettem meg ezt a lépést. A vezetőhelyettesi évek 
során nemcsak adminisztratív feladatokat láttam el, hanem 
felelősséget is vállaltam: emberekért, döntésekért, folyamato-
kért. Megerősödött bennem a gondolat, hogy szeretném aktí-
van alakítani az óvoda jövőjét – és most érzem azt, hogy készen 
állok rá.

• Milyen tervei vannak, amelyeket a következő években 
szeretne elérni?
Vezetőként szeretném hosszú távon erősíteni az intézmények 
szakmai arculatát, és olyan óvodai környezetet kialakítani, 
ahol jó dolgozni, kiszámítható a működés, és folyamatos fej-
lődésre van lehetőség – mind a gyermekek, mind az alkalma-
zottak számára. Nagyon fontosnak tartom, hogy a szülőkkel 
való kapcsolat nyitott és együttműködő legyen – érezzék, 
hogy valódi partnerei vagyunk egymásnak a gyermekek neve-
lésében. Ennek része a személyes, időben történő tájékoztatás, 



Pedagógusnap alkalmából Fetter Ádám polgármester személyesen mondott kö-
szönetet városunk minden pedagógusának. A bölcsődék, óvodák, általános is-
kolák, a gimnázium, a zeneiskola, a Virgonc Gyermekház és a nevelési tanácsadó 
dolgozói egy finom csokoládét és egy képeslapot kaptak idén az önkormányzattól.

A polgármester hangsúlyozta: a pedagógus nemcsak tanít, hanem példát mutat, 
nevel, és embert farag. Ahogy Kodály Zoltán mondta: „Aki zenével indul az életbe, 
az más emberré válik. És aki szeretetben nevelkedik, az a világot is szeretni fogja.”

Május végén a Templom téri 
Általános Iskola harmadik osz-
tályosai a félév során már har-
madszor látogattak el a Szent 
Erzsébet Otthonba. A gyerekek 
és az idősek közösen agyagoztak, 
játszottak, beszélgettek, nevettek 
és igazán szép pillanatokat éltek 
meg együtt. 

Az iskolások ezúttal sem érkeztek üres kézzel: saját készítésű ajándékot vittek, 
és ahogy mindig, most is viszonozták nekik a szeretetet egy-egy apró meglepe-
téssel. Ezek az alkalmak nemcsak emlékezetesek, de szívet melengető hidat is 
képeznek a generációk között.

Pedagógusok köszöntése

Generációkon át
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a valóban „nyitott ajtó”, hogy érezzék: 
számít a véleményük. Ugyanígy kiemelt 
célom a fenntartóval való jó kapcsolat 
kialakítása: ha átláthatók a céljaink, és 
megvan a kölcsönös bizalom, a rendsze-
res párbeszéd, akkor könnyebb közösen 
dolgozni azon, hogy az óvoda minden 
téren jól működjön, és a gyermekek 
számára a lehető legjobb feltételeket biz-
tosítsuk. Törekszem arra is, hogy szoro-
sabb, segítő kapcsolatot alakítsunk ki a 
különböző partnerekkel – különösen a 
bölcsődével és az iskolákkal –, hogy a 
gyermekek átmenete egyik életszakasz-
ból a másikba minél zökkenőmentesebb 
és biztonságosabb legyen.

• Milyen kihívásokat lát most maga 
előtt új feladatkörével kapcsolat-
ban?
A legnagyobb kihívásnak most a biza-
lom kiépítését érzem – a munkatársak, 
a szülők és a partnerek irányában egy-
aránt. A fenntartó bizalmát már meg-
kaptam, hiszen öt évre kineveztek óvo-
daigazgatónak – ez számomra egyszerre 
megtisztelő, és óriási felelősség. Olyan 
óvodát szeretnék irányítani, amely va-
lóban családbarát és munkahelybarát 
szemléletet képvisel. Nem hiszem, hogy 
minden kérdésre csak én tudom a vá-
laszt, de hiszek abban, hogy közösen 
képesek vagyunk megtalálni a legjobb 
megoldásokat: akár kompromisszu-
mokkal, akár az érdekek őszinte egyez-
tetésével. Az első időszakban számomra 
a legfontosabb feladat az aktív, figyel-
mes jelenlét, az értő meghallgatás és a 
fokozatos, tudatos építkezés lesz, hogy 
egy olyan elfogadó közeg jöhessen létre, 
ahol a legtöbb gyerek, szülő és dolgozó is 
jól érzi magát.

Kókai Márton
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Futás, Vörösvár!
Beszámoló a negyedik UBM RedRun futóversenyről

2025. május 18-án vasárnap délelőtt került sor Pi-
lisvörösvár egyik legnépszerűbb sporteseményére, 
az UBM cégcsoport által támogatott RedRun futó-
versenyre. Ez alkalommal az időjárás némileg meg-
nehezítette a versenyzők dolgát, mert szinte egész 
délelőtt esett az eső, így a pálya néhol csúszóssá 
vált. A verseny ennek ellenére balesetmentesen zaj-
lott le, hála a profi szervezőbrigádnak. A versenyzők 
ötféle távból választhattak: a 21 km-es félmaraton, 
a 14 km-es és a 7 km-es verseny útvonala a tavak 
körül kanyargott, míg a főként a gyerekek által pre-
ferált 2000 és 1000 méteres táv a Kacsa-tó körüli 
rekortánpályán zajlott. A több mint hatszáz részt-
vevő mindegyike UBM-ajándékcsomaggal térhetett 
haza, a legjobbak pedig érmet és kupát is kaptak. A 
PilisTV stábjának nyilatkozva Horváth Balázs, az 
UBM cégcsoport vezérigazgatója elmondta, hogy a 
jövő évi RedRunra, ami az ötödik lesz a sorban, kü-
lönleges meglepetéssel készülnek.

GZs

A PilisTV felvétele 
az eseményről

Fotók: Erdei András
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Tour de Hongrie 
2025
Május 18-án, vasárnap kora dél-
után érkezett Pilisvörösvárra a 
100 éves Tour de Hongrie me-
zőnye. A biciklisek négy alkalom-
mal tekertek át a városon. Renge-
tegen voltak kíváncsiak a rangos 
nemzetközi kerékpárversenyre, 
amihez az is hozzájárult, hogy 
idén is a versenyzők között tekert 
a vörösvári születésű Fetter Erik, 
a Team United Shipping csapatot 
erősítve. Pilisvörösvár gondosko-
dott róla, hogy az érdeklődők a 
mezőnyre várakozva se unatkoz-
zanak. A Fő téren a Német Nem-
zetiségi Táncegyüttes táncolt az 
előre felfestett „óriásbiciklin”, a 
Sváb Saroknál zenével és énekkel 
köszöntötte a versenyzőket a Né-
met Nemzetiségi Fúvószenekar, a 
Német Nemzetiségi Vegyeskórus 
és a Werischwarer Heimatwerk, a 
Szent Erzsébet téren pedig a Né-
met Nemzetiségi Táncegyüttes 
lépett fel. A Fő téren óriási, Hajrá 
Erik! feliratú molinó biztosítot-
ta Eriket a város támogatásáról. 
Erik a 126 indulóból összetettben 
54., csapatán belül a 2., a magyar 
versenyzők közül pedig az 5. he-
lyen végzett, így méltán büszke 
rá Pilisvörösvár apraja-nagyja.

JHZs

Fotók: Bertofotó



Városunk nevét a hazai és nemzetközi sportéletben öregbítő Fetter Erik az idei esztendőtől 
egy új csapatban, a Team United Shippingben versenyzik. A profi országúti kerékpárverseny, a 
Tour de Hongrie utáni napokban beszélgettünk vele a megmérettetésre való felkészülésről, a 
versenyről, valamint arról is, hogy mit tartogat számára a jövő.

Tour de Hongrie után, 
magyar bajnoki előtt

• Hogyan indult ez az 
esztendő?
Volt egy csapatváltásom, 
2025-től egy magyar csa-
patnál – a Team United 
Shipping színeiben – ver-
senyzem. Ez egy telje-
sen újonnan megalakult 
szerveződés, amelyben 
nagy bizalmat kaptam és 
számtalan lehetőséget, 
hogy újra felfedezzem 
magamat és elérjem a 
csúcsformámat. Így is lett 
felépítve az évem a Tour 
de Hongrie-ig.

• Hogyan készültél erre 
a nemzetközileg is fon-

tos országúti kerékpárversenyre?
Sok edzőtáborunk volt az év első felében. Januárban és február-
ban több hetet töltöttünk Spanyolországban, ezt követően már-
cius elejétől kezdtünk el felkészítő megmérettetéseken verse-
nyezni Horvátországban és Szlovéniában. Az előbbi országban a 
harmadik versenyemen sikerült győzedelmeskednem is. Ebből 
is látszik, hogy nagyon jól sült el, hogy ismét magyar színekben 
versenyezhetek. Úgy érzem, hogy versenyről versenyre jobb lett 
a formám, és a csapattársaim is folyamatosan fejlődtek.

• Milyen reményekkel vágtál neki a Tour de Hongrie- 
nak?
Saját szempontomból tisztában voltam vele, hogy a pálya nem 
fekszik nekem száz százalékosan, hiszen az öt versenynapból há-

rom nap a sprintről szólt, ahol inkább a sprinter kerékpárosok ke-
rülnek előtérbe. Elsősorban a pilisi szakasz feküdt nekem. Több 
kritériuma volt annak, hogy miként alakul majd a megmérette-
tés, ilyen volt például a mezőny felállása és az alkalmazott tak-
tikák mibenléte. A kékestetői szakasz például Feldhoffer Bálint 
csapattársamnak kedvezett, ezért a csapat kártyáit úgymond 
vele játszottuk ki, sikerült is neki megszereznie a fehér trikót.

• Milyen érzés volt áthaladni Vörösváron?
Természetesen nagyon jó! Négyszer haladtunk át a városon, és 
örömmel láttam, hogy sokan eljöttek szurkolni, családtagok, 
barátok, rengeteg gyerek, fiatal, és idősek is. Mivel a jelen lévő 
nézők a mezőnyt a legtöbb esetben általában csak elsuhanni lát-
ják, ezért külön öröm volt, hogy Vörösváron több alkalommal is 
áthaladtunk.

• Hogyan értékeled ezt a versenyt?
Abszolút elégedett vagyok, mert a legtöbb dolog úgy történt, 
ahogyan reméltük. A csapat az első naptól kezdve az utolsóig 
nagyon jól versenyzett, ez azért is fontos, mert ez egy csapat-
sport, a közös érdekeink állnak az elsődleges helyen. Én most 
segítő szerepben voltam, számomra az volt a legfontosabb, hogy 
az elejétől kezdve minden célunkat sikerült megvalósítani. A 
második szakaszon majdnem át is tudtuk venni a vezetést, és 
kis híján megszereztük a sárga trikót. Azt gondolom, hogy egy 
friss csapattól ez fenomenális teljesítmény.

• Mi a következő kihívás?
A magyar bajnokság következik, amely június 29-én rajtol el, 
ezt megelőzően egy magaslati edzőtáborban veszünk részt 
Olaszországban három héten keresztül, és bízunk abban, hogy 
esetleg még a magyar bajnoki címet is sikerül megszereznünk.

Kókai

Fuchs Norina, aki a Templom téri iskola volt diákja, az UVSE vízilabdacsapatával 
június elsején immár hetedszerre lett magyar bajnok. Ez az elképesztő teljesít-
mény kitartásról, tehetségről és rengeteg munkáról árulkodik.

Fuchs Norina sikere
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Május 19-én magyar bajnok lett a Ferencváros férfi vízilabda-
csapata, méghozzá hibátlan teljesítménnyel. A Nyéki Balázs ve-
zette együttes mind a 29 mérkőzését megnyerte a szezon során, 
és ezzel veretlenül védte meg bajnoki címét. A csapat tagjaként 
Manhercz Krisztián is hozzájárult a fantasztikus sikerhez. A di-
adal történelmi jelentőségű: ez volt a Fradi 27. bajnoki aranya, 
amivel a klub megelőzte az Újpestet, és mostantól egyedül veze-
ti a magyar férfi vízilabda örökranglistát.

Nem sokkal később, június 1-jén a Ferencváros férfi vízilabdacsa-
pata a Bajnokok Ligája döntőjében is győzelmet aratott a szerb 
Novi Beograd ellen, a máltai Gzirában. A finálé hőse a pilisvö-
rösvári születésű Manhercz Krisztián volt, aki 6 góljával vezette 
győzelemre csapatát, és kiérdemelte a Final Four legértékesebb 
játékosának járó díjat is. Krisztián vezérletével a Ferencváros a 
második félidőben fordított, és magabiztos játékkal hódította el 
sorozatban másodszor a legrangosabb európai klubtrófeát.

Forrás: Manhercz Krisztián hivatalos oldala

Duplán bajnok 
Manhercz Krisztián csapata

Május végére valamennyi korosztályban véget ér-
tek a bajnoki küzdelmek a kézilabdázóknál. Mind 
a férfi felnőtt, mind a férfi és lány U20-as vörös-
vári csapatok kiváló eredménnyel az élmezőnyben 
végeztek.
Férfi felnőttcsapatunknak a Pest Vármegyei Első Osz-
tályban a tavalyi ezüstérem helyett idén meg kellett 
elégednie a bronzéremmel. A csapatot az idősebb és a 
nagyon fiatal, még utánpótláskorú játékosok elegye al-
kotja. Ebben a bajnokságban az alapszakaszt követően 
rájátszásos rendszerben dőlnek el a helyezések. A döntő-
be jutásért csapatunk egy hajszállal maradt alul a végső 
győztes Veresegyház csapatával szemben, így csak a har-
madik helyért szállhatott harcba. Itt a Domony gárdáját 
sikerült nagy fölénnyel kétszer is legyőzni, így a dobo-
gó harmadik fokára állhattak a fiúk. A csapat tagjai: 
Asztalos Dávid, Borsos Máté, Deli Péter, Dudusch Illés, 
Dudusch Márton Tihamér, Elekes Zsolt, Fetter Albert, 
Horányszky Dénes, Horánszky Gergely, Ladomérszky 
Bence, Lipták Dániel, Ludvig Gergő, Ludvig Martin, Pál 
Tamás, Peller István, Petrovszki Ákos, Pulai Attila, Sipos 
Tamás, Stéhli Dániel, Zajcsek Viktor. Játékosedző: Iván-
csik Renátó.

A Férfi U20-as bajnokoság körmérkőzéses rendszerben 
zajlik, ahol csapatunk végig az élmezőnyben tartózko-
dott, de végül a budapesti illetőségű, Körte HVSE három 
ponttal többet szerzett, így a tizenkét résztvevős bajnok-
ságban az előkelő második helyett sikerült megszerez-
ni. A csapat tagjai: Asztalos Dávid, Borsos Máté, Braun 
Máté, Dudusch Márton Tihamér, Elekes Zsolt, Fazekas 
Ákos, Gubán Péter, Hlács Barnabás, Lakner Máté, Ludvig 
Gergő, Manhercz Zsombor, Mirk Áron, Müller András, 
Nagy Márton Jenő, Peller István, Petrovszki Ákos, Pulai 
Attila, Stéhli Dániel, Tix Tivadar, Vajda Barnabás, Varga 
Bence Manó. Edző: Iváncsik Renátó.

Lány U20-as csapatunk nem titkoltan azzal a céllal vá-
gott neki a bajnokságnak, hogy a tavalyi negyedik helye-
zés után idén a dobogóra sikerüljön állni. Az őszi idény-
ben hazai pályán vereséget szenvedtünk két, szintén a 
dobogóra vágyó riválisunktól, így nem túl jó előjellel vág-
tunk neki a tavaszi szezonnak. Szerencsére egyiküknek, 
az Emericus csapatának idegenben tudtunk visszavágni 
egy nagy gólarányú győzelemmel, ezzel ismét felcsillant 
a remény a harmadik hely elérésére. Ehhez a hátralévő 
mérkőzéseken nem szabadott hibázni a csapatnak, amit 
sikerült is megvalósítani, így végül megérdemelten ke-
rült a bronzérem a játékosok nyakába. A csapat tagjai: 
Ács Tímea, Baska Dorka, Bubrovszki Vivien, Forgács Tí-
mea, Halász Lívia, Kelemen Anna, Lieber Fanni, Megye-
ry Nóra, Megyery Sára, Pándi Petra, Paulenyák Barbara, 
Payer Jázmin, Straub Nóra, Vrezgó Zina, Vrezgó Zorka. 
Edző: Pándi Gábor.

A vörösvári egyesület ezen felül a fiú és lány szakágban 
is több, fiatalabb korosztályban indított csapatokat, ame-
lyek eredményeiről egy későbbi lapszámban számolunk 
majd be.

KM

Három dobogós csapat 
a kézilabdásoknál
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Mini majális

Szombat délután a Lahmkruam park adott otthont a Vörösvárért Nyug-
díjas Egyesület által szervezett mini majálisnak. A résztvevők egy kel-
lemes, zenés közösségi délutánt tölthettek együtt, közel 100 embert lát-
tak vendégül, köztük a pilisborosjenői és csobánkai testvérklubokat is.

A programot az Adenssa tánccsoport fiatal tehetségeinek bemutatója 
nyitotta meg, melyet Csendes Zoltán zenés műsora követett. A rendez-
vény zárásaként Fürjes István adott közel egyórás élő koncertet, amely 
nagy sikert aratott. A betérő vendégeket gulyáslevessel és házi sütemé-
nyekkel kínálták, a jó hangulatot a baráti beszélgetések tették teljessé.

A szervezők ezúton is köszönetet mondanak a rendezvény támogató-
inak: a Vörösvári Húsműhelynek az alapanyagokért, Mirk Tamásnak 
a szódáért, a Sváb Pékségnek a friss kenyérért és Mester Tibornak a 
zsírért.

3030

A vörösvári tűzoltókat kizárólag a 105-ös vagy 
a 112-es telefonszámon lehet riasztani!

Az aktuális új könyvekről itt lehet tájékozódni: pvvarkonyvtar.hu/uj-konyveink

Dr. Csernus Imre: Oroszlánok és farkasok
A szerző tavaly kapott egy új esélyt az élet-
től. Újjászületése nyomán született meg 
ez a könyv, amelyben javaslatokat tesz, 
hogyan nézhetünk szembe az élettel és a 
halállal egyaránt.

Christopher Clarey: 
A harcos – Rafael Nadal géniusza
A szerző hosszú éveken át készített interjú-
kat a spanyol géniusszal és riválisaival is. Ez 
a kötet egy nem mindennapi történet arról, 
hogyan lett a mallorcai kisfiúból a teniszpá-
lyák királya.

Jakupcsek Gabriella: 
Jóanyád! – Szülői szerepben a B oldalon
Hogyan boldoguljunk szülői szerepben a 
B oldalon? Hogyan feleljünk meg saját és 
persze a gyerekünk, unokánk elvárásainak 
túl a negyvenen, az ötvenen, a hatvanon is?

Dobray Sarolta: Közel
A kötetben különös vagy éppen tipikus fi-
gurák, meghökkentő vagy titokzatos hely-
zetek elevenednek meg az ironikustól a 
szívmelengetőig sokféle hangon megszó-
laló szövegekben.

Ana Gallo – Victor Escandell: 
Rejtélyes történetek
Szeretnél igazi műértő nyomozóvá válni? 
Ebben a könyvben 25 izgalmas fejtörő vár 
rád, amelyekkel játszva tornáztathatod az 
agyad, miközben elmerülsz a művészet szí-
nes világában.

Margaret Atwood: 
Elveszve a rengetegben
Legújabb novelláskötetében Margaret At-
wood az elrohanó emberi élet örömeire és 
fájdalmaira, a mindennapok abszurditására 
mutat rá.

Új könyvek 
a városi könyvtárban

Nyitvatartás: H 9–15, K 12–19, Sz zárva, Cs 9–15, P 12–19, Szo 9–12 kéthetente (július 12., 26.)
Nyári zárvatartás: augusztus 4–24.

Fábián Janka: A békeidők szerelmesei
Balatonfüred fő vonzereje a 19. század vé-
gén továbbra is az évről évre megtartott 
Anna-bál, amelyeken szerelmek szövődnek, 
konfliktusok érlelődnek, botrányok pattan-
nak ki.

Tenor és basszus 
kerestetik
A Pilisvörösvári Német Nemzetiségi Vegyes-
kórus tenor és basszus szólamokba vár új tago-
kat – olyanokat, akik szeretnek énekelni, szíve-
sen tartoznának egy jó hangulatú, összetartó 
közösséghez, és nyitottak a közös zenei élmé-
nyekre. Korhatár nincs, a lelkesedés viszont 
számít! Aki szeretne bekapcsolódni egy aktív, 
támogató és vidám csapat munkájába, itt jó 
helyen jár. 

Próbák helyszíne: Pilisvörösvár, Művészetek 
Háza (Fő út 127.)
Időpont: szerdánként 19:00–21:00

Kohlhoffer Rudolf r. főtörzsőrmester 
pilisvörösvári körzeti megbízott szolgálati 

száma: 06-20-489-6707

Finta Balázs r. főtörzsőrmester pilisvörösvári 
körzeti megbízott szolgálati száma: 

06-70-400-7202
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Álláslehetőségek 
a polgármesteri hivatalban 

Üzemeltetési 
és beruházási ügyintéző

Ügyfélszolgálati 
munkatárs

Pályázati felhívás 
önkormányzati ingatlan bérlésére

Az önkormányzat tulajdonában lévő, Pilisvörösvár 
1233. hrsz.-ú (Nagyváradi utca 22.) ingatlan bérleti jo-
gának elnyerésére Pilisvörösvár Város Önkormányzata 
pályázatot ír ki. Minimál ár: 25.000 forint/hó. Műszaki 
jellemzők: belterületi, kivett lakóház, udvar művelési 
ágú ingatlan, HÉSZ szerint Lk1 – kertvárosias lakóterü-
let. Közüzemi szolgáltatás nincs. Területe 509 m². 

A pályázati nyomtatvány átvehető személyesen a pol-
gármesteri hivatal ügyfélszolgálati irodájában vagy 
elektronikusan letölthető a városi honlap-
ról. A pályázat beérkezésének határideje 
2025. június 30. 10:00

További információk:

Víz- 
és fűtésszerelés, 

javítások

Steckl Bernát
+36-20/583-9193

b.steckl@gmail.com

DUGULÁSELHÁRÍTÁS

0–24
BONTÁS NÉLKÜL

✔ VÍZVEZETÉK-SZERELÉS
✔ CSATORNAKIÉPÍTÉS
✔ CSŐ- ÉS
  CSATORNATÖRÉS-
  JAVÍTÁS

+36-70/624-20-81

Gabó
duguláselhárítás

Anyakönyvi 
hírek

Megszülettek

Bubrovszky Nolen
2025. 04. 29.
anya: Hipeller Nikoletta
apa: Bubrovszky Milán

Moldován Liza
2025. 04. 29.
anya: Tajti Regina
apa: Moldován Richárd

Penezic Vid Vajk
2025. 05. 07.
anya: Lovics Réka Andrea
apa: Vladimir Penezic

Fülöp Maja Léna
2025. 05. 08.
anya: Sinkovicz Réka 
Zsuzsanna
apa: Fülöp Bence

Kerekes Heléna
2025. 05. 13.
anya: Papp Mercédesz
apa: Kerekes András

Péntek Kamilla
2025. 05. 13.
anya: Kiss Barbara
apa: Péntek Miklós

Weiszer Kamilla
2025. 05. 13.
anya: Katona Sarolta
apa: Weiszer Márk Olivér

Horváth Nimród
2025. 05. 14.
anya: Gara Márta
apa: Horváth Ádám

Vincze Panna Mónika
2025. 05. 22.
anya: Rövid Réka
apa: Vincze Márton

Bíró Levente András
2025. 05. 24.
anya: Patkós Emese
apa: Bíró András Bence

Kánnai Johanna
2025. 05. 26.
anya: Kreiszl Annamária
apa: Kánnai István

Dobai Szofia
2025. 05. 28.
anya: Tóth Zsanett
apa: Dobai József

Havasi Kolen Ottó
2025. 06. 05.
anya: Süslecz Ildikó 
Andrea
apa: Havasi Péter

Elhunytak
Mirk József Tamásné 
szül. Wenczl Erzsébet
78 év
2025. 05. 07.
Templom tér 17.

Jákli Ferenc
80 év
2025. 05. 27.
Iskola u. 8.

Köszönetnyilvánítás
Köszönjük mindenkinek, aki a szeretett férj, édesapa, 
nagyapa és dédapa, Jákli Ferenc temetésén részt vett, és 
gyászunkban osztozott.

Köszönjük, hogy szívükben megőrzik emlékét.

Jákli család
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Várja Önt a 
magánvérvételi hely 
Pilisvörösvár központjában!
Pilisvörösvár központjában, a Fő út 33. szám alatt, a 2. eme-
leten (a DM szomszédságában) üzemeltetjük Mundimed Ma-
gánvérvételi helyünket, ahol egyszerű, gyors és kényelmes 
vérvizsgálati lehetőséget kínálunk pácienseink számára. 

Vérvételi pontunk modern környezetben biztosítja a vér-
vételt, ahol a magánélet tiszteletben tartásával, a lehető leg-
kisebb kényelmetlenség mellett zajlik a vizsgálat. Szakmai 
csapatunk minden tagja elkötelezett amellett, hogy a vérvétel 
gyors és szinte fájdalommentes legyen. A vérvizsgálati ered-
mények rövid időn belül elérhetők, így gyorsan kapcsolatba 
léphet orvosával a további lépések megtervezése érdekében.

Szolgáltatásaink között szerepelnek rutin laborvizsgálatok, 
hormonszint-mérések, allergiatesztek, vizelet- és széklet-
vizsgálatok, és számos egyéb speciális vizsgálat, amelyek 
segíthetik az egészségi állapot átfogó értékelését. Több ked-
vezményes laborcsomagot is biztosítunk ügyfeleink számá-
ra, ezek szakértőink által összeállított csomagok, melyek 
egy adott panasz kivizsgálásához elengedhetetlen vizsgá-
latokat tartalmazzák kedvező áron – ilyen például az inzu-

linrezisztencia, a pajzsmirigy vagy a csontritkulás csomag, 
de várandós kismamák, aktívan sportolók, illetve általános 
szűrővizsgálatra jelentkezők is találnak nálunk kedvezmé-
nyes vizsgálati paneleket. 

Biztosítunk időpont-egyeztetést telefonon és online is, hogy 
a látogatás a lehető legzökkenőmentesebben valósuljon meg. 
Telefonon a +36-70/727-2553-as számon vagyunk elérhető-
ek, kolléganőnk hétköznap 8 órától 17 óráig fogadja a beér-
kező hívásokat. Online bejelentkezésre a www.mundimed.
hu weboldalon van lehetőség, itt tájékozódhatnak a nálunk 
igénybe vehető vizsgálatokról és azok árairól is. Vérvételi he-
lyünk hétfőn, szerdán és pénteken 7 órától 12 óráig van nyit-
va. Labor partnerünk a Tritonlife Laboratórium. 

Bízunk benne, hogy szolgáltatásaink hozzájárulnak egész-
ségének megőrzéséhez és javításához. További információ-
kért és időpontfoglalásért kérjük, látogasson el honlapunkra 
vagy vegye fel velünk a kapcsolatot telefonon. Mundimed 
magánvérvételi hely – magas színvonalú, gyors ellátás!

+36-70/727-2553   www.mundimed.hu

Hirdetés
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• takarító
• ládamosó
• hűtős csomagoló

A Szamos Marcipán Kft. 
az alábbi pozíciókban várja 
munkatársak jelentkezését:

Az önéletrajzokat a bérigény megjelölésével 
a hr@szamos.hu email címen várjuk!

További felvilágosítást a honlapunkon talál: 
https://www.szamos.hu/karrier

• cukrász vagy pék

•  anyagmozgató

•  mosogató/takarító

A Szamos Marcipán Kft.
az alábbi pozíciókban várja
munkatársak jelentkezését:

Az önéletrajzokat a bérigény megjelölésével
a hr@szamos.hu email címen várjuk!

További felvilágosítást a honlapunkon talál:
https://www.szamos.hu/karrier

w w w. f o r m a n . h u

dr. Budavári Anna 
ügyvéd

Ingatlannal kapcsolatos 
szerződések elkészítése, 

véleményezése, 
cégekkel kapcsolatos ügyek 
(módosítás, alapítás, állandó 

jogi képviselet), 
fizetési meghagyásos eljárások, 

követeléskezelés, 
családjogi ügyek, tanácsadás 
rövid határidővel,telefonon 

egyeztetett időpontban, 
Solymáron.

2083 Solymár, Várhegy utca 1. 
Telefon: 0620/4499-330

§

KERTGONDOZÁS,
egyedi munkák, 

rendszeres kertápolás, 
kisebb ház körüli javítások.

Tel: 06 70 381 1085 
email: mohacsikal@gmail.com

2085 PILISVÖRÖSVÁR, SZENT IMRE U. 7.
TEL.: +36 30 471 7227

- bútorvasalatok, pántok, fióksínek
- csavarok, szögek, kötőelemek
- bútor fogantyúk, szerelvények
- Egger bútorlapok, munkalapok
- Forest és Nettfront ajtólapok

- Blanco mosogatók és csaptelepek
- tolóajtó vasalatok

- ragasztó és tömítő anyagok
- és ami még a bútorhoz kell...

Nyitvatartás:
Hétfő - Péntek: 
Szombat: 
Vasárnap: 

00 007 -16
00 008 -12
zárva

Kedves Lakosok! 
Örömmel tudatjuk, 

hogy 2025. márciustól 
dr. Schmutzer István 

megkezdte 
neurológiai 

szakrendelését 
a Breier 

Egészségközpontban, 
hétfő délelőttönként. 

Telefon: 
06 20/390-1090
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Segítünk ingatlan ügyeiben!

HEXI INGATLAN
Eladná / kiadná ingatlanát?

  • a pilisi térség szakértője

• szakszerű szolgáltatás

• kedvező megbízási díjak

• értékbecslés, tanácsadás

• ügyvédi háttér, hitel ügyintézés

1100%%  

KEDVEZMÉNY 
KUPON

Otthon a Pilisben 

R

www.hexi.hu   

 facebook.com/hexi.hu

hexi.ingatlan@gmail.com   

Vörösvártól autóval
25 percre a megoldás

www.bekashallascentrum.hu
+36 (70) 905-2522

20 év alatt több ezer 
embernek segítettünk 

már megoldani a 
hallásproblémáját.

Nálunk az utógondozás is díjmentes!

Hasonlítson össze minket más szolgáltatókkal. 
Nálunk a készülék vásárlásával együtt egy
6 éves hallásgondozási programot is kap 

ingyenes készülékállítással, konzultációkkal.

Díjmentes hallásvizsgálat és 2 hetes 
ingyenes hallókészülék próbahordás.

Halláscsökkenés? Fülzúgás?
Kiadó üzlethelyiség 

a Pilisvörösvári Szakrendelő 
I. emeletén

Az üzlethelyiség 12 m2, vízzel ellátott 
(mosdó), közvetlen kapcsolata van a váró-

teremi résszel. 
A helyiség munkanapokon 7–19 óra 

között elérhető. Korábban gyógyászati 
szaküzletként működött, kisebb 

átalakítás után számos célra alkalmas. 
Preferált valamely gyógyászathoz, 

egészséges életmódhoz kapcsolódó 
tevékenység (pl. gyógypedikűr, manikűr, 

sporteszközök boltja).

Érdeklődni az igazgatóságon 
személyesen, vagy a +36 26 330 144-es 

telefonszámon, vagy a 
titkarsag@vorosvariszakrendelo.hu 

e-mail-címen lehet.
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július 11. Európaturné

19.00 A Donauschwäbische Trachtentanzgruppe és a Gruppe Freundschaft Brazíliából (Entre Rios), 
Helyszín: Művészetek Háza

Újra visszatér a korábban nagy sikerrel működő Moziklub 
a Művészetek Házába. A 8 alkalomból álló sorozat a Petőfi 
Kulturális Program keretében valósul meg. A belépés díj-
talan. A klub vezetője Berényi Ildikó. A már levetített fil-
mek (Semmelweis és A feleségem története) után a további 
6 alkalom filmkínálata a következő:

augusztus 29. 18.00 Ida regénye
szeptember 5. 18.00 Seveled
szeptember 19. 18.00 Hogyan tudnék élni nélküled
október 17. 18.00 Félvilág
október 31. 18.00 Együtt kezdtük
november 14. 18.00 Így vagy tökéletes

Ismét moziklub Pilisvörösváron

július 12. Hallo! Werischwar – Pilisi Zenésztalálkozó

15.00–03.00 Helyszín: Kacsa-tó

Július 14–27. között a Művészetek Háza zárva tart. 

augusztus 15–18. Vörösvári Napok

Helyszín: Kacsa-tó

Werischwar
PILISI ZENÉSZTALÁLKOZÓPILISI ZENÉSZTALÁLKOZÓ

HALLO!HALLO!

2025.07.12.2025.07.12.
15.00-03.0015.00-03.00

PILISVÖRÖSVÁR, KACSA-TÓPILISVÖRÖSVÁR, KACSA-TÓ

15:00 SCHAUMARER MUSIKANTEN
16:00 SANKTIWANER BLASKAPELLE

17:00 WERISCHWARER BLASKAPELLE
18:00 WERISCHWARER BURSCHEN
19:00 UNGARNDEUTSCHE JUNGS

20:00 DIE ADLERSTEINER
21:00 DIE BERGLÄNDER BUAM

22:00 5 DÖRFLER
23:00 PILÍŠSKA KAPELA

00:00 MONDSCHEIN KAPELLE
01:00 DIE SPITZBUBEN

02:00 CZIBU UND SEINE OBERKRAINER

MANUEL R-GO

2025.
AUGUSZTUS
15-18.

KONYHA ZENEKAR
ENTERTRAIN PARTY ZENEKAR BOGAS TANGO

     DJ KORI GASZTRO UTCA

SCHWABEN FEST

JEGYEK:           WWW.MHPV.HU   

BUDAPEST ROCK’N ROLL BAND
CZAKÓ VIRÁG

QUARTETT
GASZTRO
UDVAR

KACSA-TÓ

VÖRÖSVÁRI
NAPOK‘25

LOUIS EDUARDO
CASTAGNO TRIO

GYEREKPROGRAMOK

SVÁB
 BÁL



Különleges élményben lehetett része 
annak, aki ellátogatott június 14-én a 
Kacsa-tóhoz. Három órakor mindjárt 
az izgalmaké volt a főszerep: öt csapat 
küzdött a trófeáért. A győztes, aki a 
leggyorsabban juttatta el a tutajt a tó 
egyik végéből a másikba – rajta a csa-
pat egy tagjával – 2023 után ismét a 
Pilisvörösvári Utánpótlás Futball Club 
csapata lett, 1:56.05 perces szintidővel. 
A fiúk nyereménye a kupán és okleve-
len kívül egy-egy pizzautalvány a Gon-
dola Étterem jóvoltából. A második a 
Kisdorog csapata lett, a harmadik he-
lyet a Herkules tagjainak sikerült meg-
szerezni, negyedikek lettek a focisták 
német vendégei Eching am Ammersee-
ből, míg az ötödik helyen az Antiszocik 
végeztek. A csapatokon kívül minden-
képpen köszönet illeti a focistákat és a 
pilisvörösvári kézilabdás gyerekeket is, 
akik segítettek a tutajvisszahúzásban. 

A kemény fizikai munka után jöhetett 
mindenki számára a jól megérdemelt 
szórakozás. Táncbemutatókkal indí-
tottuk a színpadi programokat: a line 
dance és a zumbaelőadások felpezsdí-
tették az amúgy is jó hangulatot, oly-
annyira, hogy a focista fiúk még tán-
colni is beálltak. Ezután pedig a zene 
került a középpontba, először a Blues 
Dosers zenekar, majd a Star Voice Band 
partizenekar lépett színpadra.

Természetesen nemcsak a bulizni 
vágyó fiatalokra gondoltunk, a kis-
gyerekes családokat kézműves fog-
lalkozással vártuk, sőt Korok Fatima 
világrekorder szabadtüdős merülő is 
ellátogatott hozzánk. Este a tüzesostor- 
bemutatót gyerekek, felnőttek egy-
aránt csodálattal tekintették meg, 
ahogy a tűzoltók által meggyújtott tá-
bortüzet is.

Ha pedig valaki a nagy melegben meg-
éhezett, megszomjazott, akkor a nyug-
díjas-egyesületnél babgulyást, zsíros 
kenyeret, a Kertbarát kör sátránál 
flézlit választhatott, az Étel-Ital Sziget 
standjánál pedig hajnalig fogyaszthat-
tak finom italokat a vendégek.

MH

Június 14-én ismét megrendeztük a Stégek Éjszakáját. A 
recepten nem sokat változtattunk: idén is volt izgalmas, 
közösségkovácsoló tutajhúzó verseny hangos szurkolással, 
majd lazítás, töltődés, szórakozás, zene és tánc. 

Nyáresti varázslat 
a Kacsa-tónál

Fotó: Isza FerencFotó: Isza Ferenc

Fotó: Radnai Tamás

Fotó: Művészetek Háza

Fotó: Művészetek Háza

Fotó: Művészetek Háza

Fotó: Művészetek Háza

Fotó: Művészetek Háza


